
Z Á P I S  

 

Z 2. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 

MĚSTA LIBEREC, 

 KONANÉHO DNE 21. 12. 2006 V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI Č. 11 

 

 

K bodu č. 1/ 
Zahájení, schválení pořadu jednání 

Primátor města zahájil zasedání ve 14.04 hodin. Konstatoval, že je přítomno 34 zastupitelů, což je 
nadpoloviční většina a jednání je usnášení schopné. Svou nepřítomnost omluvil PhDr. Václavík, který 
je mimo Liberec, Ing. Kočárková a Ing. Šourek, kteří jsou nemocní, L. Oraný, starosta městského 
obvodu Vratislavic. 

Znovu jsme vám předložili návod k obsluze hlasovacího zařízení, já bych poprosil tlačítko držet 
trochu déle. Na stole máte jednací řád, který jsme upravili podle návrhů z minulého zasedání. Dále 
máte na stole novou důvodovou zprávu k bodu č. 15, to je první změna programu dnešního zasedání, 
během těch dalších dnů jsme obdrželi několik požadavků na stažení tohoto bodu, ale hlavně na 
uspořádání semináře k této otázce, takže náměstek Ing. Červinka se rozhodl o stažení tohoto bodu, 
uspořádá seminář a zařadí tento bod na příští jednání zastupitelstva. Co se týká písemnosti 
nepodepsané, hodím ji do koše a onen dotyčný ať podá trestní oznámení, tam se bude muset podepsat, 
jsem zvědav, jak to dokáže. Já jenom pro pořádek, všechny anonymy házím do koše. Dále prosím 
zařadit bod č. 27a/, ke kterému nemáte a nedostanete žádný materiál, bod se jmenuje Jmenování 
zástupce na mimořádnou valnou hromadu společnosti Teplárna Liberec a. s. dne 10. 1. 2007. Je to 
formální bod, ale mně pozvánka dorazila mailem před půl hodinou. To je vše k programu, má někdo 
nějakou další připomínku k programu? Není. 

h l a s o v á n í  č .  1  -  pro 34,  proti  0,  zdržel  se 0 -  program byl schválen 

Primátor města určil zapisovatelkou dnešního jednání V. Myslivcovou, pracovnici organizačního 
oddělení, a za ověřovatele zápisu prosím paní Lenku Halamovou a Ing. Františka Hrušu. Seznámil 
občany s procedurou možnosti vystoupit v diskusi.  

K bodu č. 2/ 
Majetkoprávní operace 

I. Prodej budov 
MUDr. Kolomá 

Prosila bych doplnit údaje u prodeje budov, bod č. 4 U Statku č. p. 87, Liberec 25. Tady byla 
odhadní cena z 28. 7. 2006 910 tis. a tržní hodnota je 1 200 tis. Kč. Rada nám doporučuje, aby se to 
prodalo za 800 tis. Kč, tzn. že tady jde prodej pod odhadní cenu. Ptám se proč, když město bude daň 
z převodu nemovitosti platit z odhadní ceny, tzn. že nejenom přijde o 110 tis. Kč, ale další daň 
z převodu, tzn. že tady bude ztráta 200 tis. Kč.  

Ing. Kittner 
Odpověď je jednoduchá, větší cenu nám nikdo nenabídl, prodávali jsme to ve výběrovém řízení 

s právem přednosti nájemníků tak, jak je podle našich zásad privatizace a žádný z účastníků, obávám 
se, že byl asi jeden, nám žádnou vyšší cenu nenabídl. 
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MUDr. Kolomá 
Pak to není výběrové řízení, je to normální prodej. 

Ing. Kittner 
Ne, je to výběrové řízení, my neumíme přinutit vás nebo kohokoliv jiného, aby se přihlásil do 

výběrového řízení, my vypíšeme výběrové řízení, do kterého se může přihlásit kdokoliv. 

MUDr. Kolomá 
Proč první nabídka není daná odhadní cenou? Proč se město baví s někým, kdo jde pod odhadní 

cenu, když je to první dražba? 

Ing. Mazáč 
Hovoří mimo mikrofon.  

Ing. Kittner 
Dům je ve stavu, v jakém je ... 

MUDr. Kolomá 
V tomto domě obyvatelé mají trvalé bydliště v Pěnčíně, není obývaný těmi lidmi.  

Ing. Kittner 
Je to dům ve stavu, v jakém je. 

MUDr. Kolomá 
Odhad byl dělaný 28. 7. 2006. 

Ing. Kittner 
Já bych to ještě zopakoval a obývaný obyvateli, jakými obývaný je z hlediska politické korektnosti 

se nesluší je jmenovat a my jsme rádi, že vůbec o tento dům někdo měl zájem vzhledem k těmto 
skutečnostem. Samozřejmě můžeme to neodsouhlasit a dům nám zůstane, jiné možnosti nejsou, nikdo 
nám jinou cenu nenabídl, byli jediní, takže buďto ho za 800 tis. Kč prodáme, nebo si ho necháme. Na 
přání budeme o tomto domě hlasovat zvlášť.  

Budeme hlasovat o prodeji pod čísly 1 - 3. 

h l a s o v á n í  č .  2  -  pro 33,  proti  0,  zdržel  se 0 -  návrh byl  př i jat  

Budeme hlasovat o prodeji č. 4, č. p. 87, U Statku. Někteří zastupitelé hlasování neuskutečnili 
technicky správně, bude se hlasovat znovu.  

h l a s o v á n í  č .  3  -  pro 28,  proti  2,  zdržel  se 2 -  návrh byl  př i jat  

Prosím opakované hlasování. 

h l a s o v á n í  č .  4  -  pro 27,  proti  4,  zdržel  se 3 -  návrh byl  př i jat  

 
II. Doprodej podílu na budově a pozemcích 

 K bodu nebylo diskutováno, hlasováno o předloženém návrhu usnesení.  

h l a s o v á n í  č .  5  -  pro 34,  proti  0,  zdržel  se 0 -  návrh byl  př i jat  
 

III. Prodej obsazených bytových jednotek nájemníkům 

K bodu nebylo diskutováno, hlasováno o předloženém návrhu usnesení.  
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h l a s o v á n í  č .  6  -  pro 35,  proti  0,  zdržel  se 0 -  návrh byl  př i jat  

 
IV. Prodej pozemků  
Ing. Kittner 

V pozemku č. 27 máme chybu za metr čtvereční, za to se omlouváme, ale v usnesení je to správně.  

Ing. Morávek 
U prodeje č. 19 je zřejmě jenom chyba v textu, je tam napsáno zahrada u Základní školy Sokolská, 

domnívám se, že tam má být Sokolovská.  

Ing. Kittner 
Je tam chyba, opravíme údaj v důvodové zprávě na Sokolovskou. V usnesení je to v pořádku. 

MUDr. Kolomá 
U bodu číslo 5, pozemek č. 3246/2, se prodává parcela, je to cesta, kde bude zabráněn přístup na 

pozemek 3232/1 a 2917/2, 3, 4. Podle plánku je to jediná přístupová cesta, mělo by se k tomu dát 
věcné břemeno.  

Ing. Kittner 
Nemyslím si, že to je jediný přístup, my to ošetřujeme. 

Ing. Mazáč 
V katastrálních mapách jsou zaznamenány hranice pozemků, které již v mnoha případech vůbec 

neplatí. Tzn. pokud byste šla na místo, tak byste zjistila, že tam žádná cesta není. Je to prostor, kudy 
lze se dostat do lesoparku, ale do lesoparku se dostanete téměř z celé trasy přilehlé komunikace. To 
není o tom, že když prodáme kus tohoto pozemku, že by byl zamezen přístup.  

Ing. Kittner 
Je to pozemek pro ostatní, když jdete od parkoviště, od tenisových kurtů nahoru, jsou to pozemky 

2917/1 atd., to je celý ten les a tam nahoře je kus, který prodáváme. Ono se to zvětší, ale rozhodně se 
nezamezí přístup do toho lesa.  

MUDr. Kolomá 
Není to pozemek, který jste říkal, že do budoucna město plánuje parkovací plochy pro zoologickou 

zahradu? 

Ing. Kittner  
Tady ne, parkovací plochy jsou za ZOO.  

Hlasováno o předložených návrzích usnesení č. 1 až 33.  

h l a s o v á n í  č .  7  -  pro 33,  proti  0,  zdržel  se 3 -  návrh byl  př i jat  
 
V. Prodej podílů na stavebních pozemcích spoluvlastníkům 

K bodu nebylo diskutováno, hlasováno o předložených návrzích usnesení.  

h l a s o v á n í  č .  8  -  pro 34,  proti  0,  zdržel  se 2 -  návrh byl  př i jat  

 
VI. Prodej podílů na pozemcích souvisejících 
Ing. Kittner 

Tam máme také chybu, operace č. 3 – v textu důvodové zprávy je chyba, v usnesení je to správně 
podíl 1434/10000.  
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K bodu nebylo diskutováno, hlasováno o předložených návrzích usnesení.  

h l a s o v á n í  č .  9  -  pro 35,  proti  0,  zdržel  se 1 -  návrh byl  př i jat  
 
VII. Prodej objektu garáže a uhelny vč. pozemku 

K bodu nebylo diskutováno, hlasováno o předloženém návrhu usnesení.  

h l a s o v á n í  č . 10 -  pro 34,  proti  0,  zdržel  se 2 -  návrh byl  př i jat  

 
VIII. Změna usnesení zastupitelstva města 

K bodu nebylo diskutováno, hlasováno o předložených návrzích usnesení.  

h l a s o v á n í  č . 11 -  pro 35,  proti  0,  zdržel  se 1 -  návrh byl  př i jat  

 
IX. Majetkoprávní operace Městského obvodu Vratislavice n. N. 

K bodu nebylo diskutováno, hlasováno o předloženém návrhu usnesení.  

h l a s o v á n í  č . 12 -  pro 33,  proti  0,  zdržel  se 1 -  návrh byl  př i jat  

K bodu č. 3/  

Prodej budov formou veřejných dražeb dobrovolných dle zák. č. 26/2000 Sb. 

K bodu nebylo diskutováno, hlasováno o předloženém návrhu usnesení.  

h l a s o v á n í  č . 13 -  pro 35,  proti  0,  zdržel  se 1 -  návrh byl  př i jat  

K bodu č. 4/  

Prodej pozemků formou opakovaných veřejných dražeb dobrovolných dle 
zákona č. 26/2000 Sb. 

K bodu nebylo diskutováno, hlasováno o předloženém návrhu usnesení.  

h l a s o v á n í  č . 14 -  pro 33,  proti  0,  zdržel  se 3 -  návrh byl  př i jat  

K bodu č. 5/  
Prodej pozemků formou opakovaných veřejných dražeb dobrovolných dle 
zákona č. 26/2000 Sb. 

K bodu nebylo diskutováno, hlasováno o předloženém návrhu usnesení.  

h l a s o v á n í  č . 15 -  pro 33,  proti  2,  zdržel  se 1 -  návrh byl  př i jat  

K bodu č. 6/  
Privatizace bytové jednotky č. 789-003 v budově č. p. 789, ul. Zborovská, 
Liberec 1 

K bodu nebylo diskutováno, hlasováno o předloženém návrhu usnesení.  

h l a s o v á n í  č . 16 -  pro 35,  proti  0,  zdržel  se 1 -  návrh byl  př i jat  
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K bodu č. 7/  

Převod meteorologické budky 

K bodu nebylo diskutováno, hlasováno o předložené návrhu usnesení.  

h l a s o v á n í  č . 17 -  pro 36,  proti  0,  zdržel  se 0 -  návrh byl  př i jat  

K bodu č. 8/  
Úvěr na 192 bytových jednotek – Zelené údolí II. – 3. etapa – dokončení díla  

Ing. Kittner 
Je to operace, která už proběhla, úvěr máme schválený a je třeba schválit zástavní smlouvu. 

Zástavní smlouva je standardní, jak nám ji banka předkládá.  

Ing. Mrklas  
Chtěl jsem se zeptat, jestli nám Komerční banka poskytla úvěr, aniž by to bylo zajištěné zástavou? 

Ing. Kittner 
Ne, my ho máme, aspoň doufám, když tak mě opraví, my ho máme schválený, oni nám ho 

poskytnou, v zastupitelstvu už jsme schvalovali úvěr.  

Ing. Mrklas 
Já jsem z materiálu pochopil, že už je to dostavěno. 

Ing. Kittner 
To je možné, tam se to nějak financuje, já to konkrétně nevím a je dost možné, že nám banka 

poskytne úvěr, pan Svoboda je připraven, bude to vědět nejlépe. Ale může se stát, že nám ho i 
poskytne, protože nám věří, že pak zástavní smlouvu podepíšeme.  

Ing. Svoboda 
Banka nám poskytla úvěr, který byl zajištěn, ono se zajištění v průběhu výstavby měnilo, tzn. 

nejdříve byl úvěr zajištěný veškerými pozemky, které byly dotčeny stavbou. Pak se zbudovaly první 
dvě stavby, zaměřily se, zanesly se do katastru a udělala se zástavní smlouva na ty dvě stavby. A jak 
stavba pokračovala dál, tak jsme se dopracovali dnes do stavu, že už jsou zbudovány všechny a my 
vlastně vyměňujeme starou zástavní smlouvu, která je jenom na část dokončených staveb za novou, 
která je na všechny dokončené stavby.  

Ing. Mrklas 
Takže vlastně další část pozemků, které byly původně zastavěny, z té zástavy bude vyjmuta? 

Ing. Svoboda 
Ano, původně byly zastaveny pozemky široko okolo staveb a teď budou jenom budovy a pozemky, 

na kterých stojí budovy, tzn. všechny ostatní pozemky byly vyjmuty ze zástavy.  

Další se do diskuse nehlásí, hlasováno o návrhu usnesení. 

h l a s o v á n í  č . 18 -  pro 34,  proti  0,  zdržel  se 2 -  návrh byl  př i jat  

K bodu č. 9/  

Majetkoprávní operace – odbor rozvojových projektů   
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Ing. Kittner 
Je tam jediná operace výkup týkající se Vesce a vykupuje se od Pozemkového fondu.  

Mgr. Korytář 
Chtěl bych se zeptat, u koho lze získat ucelený projekt na sportovní areál Vesec vč. ekonomické 

rozvahy, která by zahrnovala ekonomickou návratnost vkládaných investic, jejich stažení k počtu 
budoucích uživatelů z řad obyvatel Liberce a výhledu provozního financování v dalších letech. Je 
někdo takováto studie nebo plán k dispozici? 

Ing. Kittner 
Taková studie k dispozici není, projekt je k dispozici na odboru rozvojových projektů u Ing. 

Palouše a potom jednotlivé objekty jsou tam také k dispozici, kolik co stojí, samozřejmě areál 
návratnost ekonomickou nemá, to jsme nikdy také netvrdili, že ji také bude mít.  

Mgr. Korytář 
Jestli dobře chápu, tak existuje technický projekt a projekt, který by kalkuloval budoucí počet 

uživatelů a velikost investice na jednoho budoucího uživatele. Nic takového není? 

Ing. Kittner 
Co já vím, takový projekt neexistuje, protože víme, že to se nikdy nevrátí.  

Mgr. Korytář 
Já chápu, že se to nevrátí, ale jenom se ptám na to, jestli je aspoň nějaký odhad, jestli ten jeden 

lyžař – náklad na něj bude v dalších deseti letech zhruba 1 milion Kč, nebo 2,- Kč nebo 1 500,- Kč, to 
nikdo nedělal? 

Ing. Kittner 
Obávám se, že to nejde ani dost dobře udělat. To je stejné jako v divadle, kolik bude náklad na 

diváka. 

Mgr. Korytář 
Já myslím, že to jde, když se to dělá, pane primátore, ve Sportovním areálu Ještěd, kde se kalkuluje 

nějaký počet lyžařů, kteří budou areál využívat, tak se určitě dá spočítat návratnost investic. Já chápu, 
že u běžeckého lyžování návratnost nebude, nebo bude minusová, ale myslel jsem, že je někde 
spočítáno, jaké prostředky vůbec vynakládáme. 

Ing. Kittner 
Je možné, že takový projekt existuje, nemohu vědět všechno. Projekt technický existuje, je 

k dispozici, zrovna tak jednotlivé objekty atd. jsou k dispozici, takže Ing. Palouš shromáždí to, co 
k tomu je a je to u něj k nahlédnutí. 

Mgr. Korytář 
My máme schvalovat výkup pozemků za 1 600 tis. Kč a mně jako zastupiteli se v této chvíli špatně 

rozhoduje, protože, pokud mám srovnat s jedním případem, který jsme tady projednávali minule, a to 
byl prodej nebo privatizace té části Mateřské školy na sídlišti Kunratická, sdružení Aerobicu, tak já 
tam mám informaci, že ta budova je zatím města, investice, která by tam byla potřeba udělat, je 
v rozsahu 1 600 tis. Kč, aby budova odpovídala dnešní době, aby tam neteklo, aby tam nebyla 
pokřivená okna, kterými táhne a teď se tady rozhodujeme o tom, jestli investujeme 1 600 tis. Kč do 
výkupu nějakého pozemku, kde ani nevíme, kolik lidí ty pozemky bude využívat, jaká ta investice je. 
Na druhé straně máme objekt města, který využívá minimálně 120 dětí, kteří do oddílu chodí, tento 
oddíl má mistry světa a v rozpočtu nejsou peníze na to, abychom tuto budovu opravili. Přijde mi to, že 
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města tady mrhá prostředky na projekt, který nemá ani základní rozvahu a na druhou stranu nemá 
peníze na údržbu svých objektů.  

Ing. Kittner 
To je názor, jenom nevím, kde jste vzal informaci 1 600 tis. Kč? 

Mgr. Korytář 
Je to informace z jednoho vašeho odboru, nevím, který je to odbor, je to odhad ... 

Ing. Kittner 
Kupní cena celkem 805 300 Kč ... 

Mgr. Korytář 
Ne to jsou peníze na nutnou opravu.  

Ing. Kittner 
Já vím, ale kupní cena, o které teď rozhodujeme, je 805 300,- Kč. Je tam špatné číslo, ale asi na 

principu to nic nemění. 

Mgr. Korytář 
Omlouvám se, chtěl jsem říci, že těch 800 tisíc, za které vykupujeme pozemek, je 50 % té opravy, 

která by byla potřeba udělat pro sdružení Aerobic. Omlouvám se.  

Ing. Kittner 
Samozřejmě to je názor.  

Ing. Morávek 
Chtěl bych se zeptat, jestli bylo jednáno s Pozemkovým fondem, aby nám tento pozemek převedli 

zadarmo? 

Ing. Kittner 
Bylo, ale oni mají pravidla, které pozemky mohou převádět zadarmo, které pozemky musí převádět 

a za jaké peníze. Je to v souladu s pravidly, tam si nemůžeme vybírat. Nejdříve se snažíme získat 
pozemky zadarmo. 

Ing. Červinka 
Jsem chtěl říci panu Korytářovi, že jsem rád, že dává rovnítko mezi mistrovstvím světa 2009 a 

opravou toho objektu v Mateřské školce, je to hezky srovnatelné.  

Mgr. Korytář 
Děkuji náměstkovi Červinkovi za poděkování. Já jsem nechtěl dávat, to jsme se asi nepochopili, 

rovnítko mezi MS a jednu budovu, ale pokud si to dobře pamatuji, tak investice do sportovního areálu 
Vesec je zdůvodňovaná mj. i tím, že tento areál bude v dalších letech využíván pro rekreaci obyvatel 
města Liberce a moje otázka byla k tomu, s jakou kapacitou nebo s jakým využitím obyvatel Liberce 
se počítá a jestli ta investice je adekvátní nebo není. To jsme se nepochopili.  

Ing. Palouš 
Chtěl bych připomenout, že už na minulém jednání zde byl vznesen požadavek, abychom připravili 

inventuru všech pozemků. My ji máme hotovou, ale protože nemáme u toho všechny odhady, tak 
budeme mít snahu toto připravit na lednové zastupitelstvo, kde dostanete souhrnnou zprávu, kolik nás 
stály výkupy ve Vesci.  
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Ing. Kittner 
Děkuji, tímto bodem jsem chtěl skončit. Připadalo nám dát vám jenom soupis pozemků jako 

hloupé, takže až budeme mít všechny odhady, ceny, aby byl materiál připravený i pro ministerstvo, tak 
ho dostanete jako informaci. Budeme hlasovat o usnesení. 

h l a s o v á n í  č . 19 -  pro 30,  proti  1,  zdržel  se 5 -  návrh byl  př i jat  

K bodu č. 10/  
Zrušení bodu č. 1, odst. II. Výkup nemovitostí, usnesení č. 184/06 ZM a 
návrh majetkoprávní operace výkup nemovitostí od spol. Investorsko 
inženýrská, a. s. 

Ing. Kittner 
Je to, jestli si dobře pamatuji, odstranění chyby v usnesení původním a nejlépe je ho zrušit a 

přijmout znova správné usnesení. Máte to v materiálu popsáno.  

Mgr. Korytář 
Když se to v zastupitelstvo schvalovalo, tak jsem zde nebyl. Nerozumím jedné věci, chtěl bych 

zeptat, v tom zdůvodnění předloženého materiálu je uvedeno: „převedení těchto komunikací 
z vlastnictví soukromého subjektu pod Statutární město Liberec vychází ze zásadního požadavku 
investorů na přístup po veřejných komunikacích“. Chci se zeptat, jestli je někde tento požadavek 
investorů specifikován, uveden a o jaké investory se jednalo? Existuje takový podklad? 

Ing. Kittner 
To by věděl Ing. Palouš, pravděpodobně ano, ale ono to vychází z nějaké dohody, která je 

s každým investorem zóny, nebo s investorem zóny uzavřené. On získal pozemky, vybuduje na nich 
infrastrukturu, nejen komunikace a my je potom za 1,- Kč získáváme vč. těch komunikací. To je 
princip, který běžel na Jižní zóně i na Severní zóně nyní. Jestli je nějaký další materiál k tomu, já to 
nevím, pan Palouš zjistí.  

Mgr. Korytář 
Mám tady návrh na usnesení, protože, když jsem materiál jako zastupitel dostal, tak jsem z té mapy 

nevyznal v tom, že ty pozemky, přijde vám to, že to je věc, kterou bychom měli odmávat, ale myslím 
si, že když zastupitelé o něčem rozhodují, měli by mít podklady takové, které jim umožní rozhodnout, 
a proto bych chtěl navrhnout toto usnesení, návrh je: „Při předkládání jakýchkoliv materiálů, jejichž 
součástí je kopie katastrální mapy, bude v materiálu uveden i podrobný popis či mapka nebo název 
ulic, které umožní zastupitelům identifikaci pozemků přímo v terénu bez nutnosti navštívit z tohoto 
důvodu katastrální úřad.“ Myslím, že by nám toto usnesení usnadnilo práci a nemělo by být nějakou 
velkou zátěží pro předkladatele materiálů.  

Ing. Kittner 
Já myslím, že takovéto usnesení můžeme přijmout, ale je naší snahou to takto dělat, akorát ne vždy 

se nám to povede a to, že se nám to tady nepovedlo, je chyba nikoliv záměr, tzn. můžeme takovéto 
usnesení přijmout, ale my se k tomu hlásíme i dobrovolně, že by to tak mělo být. My jsme tady řešili i 
s předsedy klubů problémy s rozlišováním, protože v některých věcech, co máte v materiálech, ulice 
sice jsou, ale jsou špatně čitelné, takže snažíme se to dopracovat tak, abyste skutečně materiály 
s ulicemi dostávali, to není záměr, aby tam nebyly, i nám to komplikuje život. Já se k tomu hlásím a 
poprosil bych všechny vedoucí odboru, aby na to dávali pozor, všechny pracovníky, kteří si toho 
všimnou, tak abychom společnými silami zajistili, že skutečně zastupitelé tyto materiály budou 
dostávat tak, aby se v nich vyznali. Stačí to takto, pane Korytáři? 

Mgr. Korytář 
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Mohl byste o tom nechat hlasovat? 

Ing. Kittner 
Budeme hlasovat o předloženém návrhu usnesení navrženém Mgr. Korytářem. Může být vlastně 

samostatné usnesení zastupitelstvo města požaduje, aby veškeré materiály, jejichž součástí je mapka 
atd. byly předkládány ..., to, co zaznělo. Nechám o tom hlasovat, kdo je prosím pro? Ale o tomto 
usnesení nehlasujeme ještě, promiňte. O tom budeme hlasovat za chvíli. Tam musí být vloženo nějaké 
usnesení jiné.  

Já nejdříve nechám odhlasovat toto, tzn. zrušení bodu a potom je tam třeba vložit nové usnesení, 
které se bude jmenovat ... Prosím vás, nejprve, protože my už to v počítači máme předpřipraveno, 
budeme hlasovat o tom usnesení zrušuje bod č. 1 ... a schvaluje ... Kdo je, prosím, pro? 

h l a s o v á n í  č . 20 -  pro 34,  proti  0,  zdržel  se 1 -  návrh byl  př i jat  

A nyní budeme hlasovat o usnesení, které se bude třeba jmenovat názvy ulic. Nyní budeme 
hlasovat o usnesení tak, jak ho navrhl Mgr. Korytář. Kdo je, prosím, pro? 

h l a s o v á n í  č . 21 -  pro 30,  proti  2,  zdržel  se 4 -  návrh byl  př i jat  

K bodu č. 11/  
Výstavba 66 bytových jednotek Starý Harcov – dodatek č. 4 ke smlouvě o 
sdružení investorů 

Ing. Kittner 
Jedná se o formální záležitost, je třeba opravit dodatkem nějakou část smlouvy kvůli katastrálnímu 

úřadu, protože garáže jsou nad sebou a byl problém to zapsat. 

Ing. Morávek 
Já se domnívám, že by bylo dobré vysvětlit tady určitý nesoulad u objektu G, to jsou garáže, tam je 

všude psáno, že byl plně financován městem, ale v dodatku je, že jde o 100 % vlastnictví družstva. 
Tak to mi nejde dohromady. A jen pozemek pod tímto objektem garáží je ve vlastnictví města.  

Ing. Kittner 
Ano, garáže oni financovali sami, my jsme financovali byty 51:49, tak nějak to tam je. 

Ing. Morávek 
Pak musíme opravit text, protože je tam napsáno, že z toho podílu, který platil stát, byly 

financovány pouze byty a financování garáže bylo provedeno městem.  

Ing. Kittner 
Ne, financování garáží bylo provedeno družstvem. Tam se říká, že spoluvlastnické podíly na 

bytových domech budou po zápisu do katastru nemovitostí následující: město 51, družstvo 49, tj. na 
bytových domech. Výlučným vlastníkem garážového objektu je družstvo, garážový objekt G je 
samostatným objektem atd. Právě proto, že oni jsou majitelem objektu a my jsme majitelem pozemku.  

Ing. Morávek 
Já tomu rozumím, pak ale opravte důvodovou zprávu, protože tam je napsáno, že součástí bytového 

souboru je i garážový objekt. Na tento objekt dotace poskytnuta nebyla a jeho výstavbu v plném 
rozsahu financuje město. Tak to nejde dohromady. 

Ing. Kittner 
Ano, to je chyba v důvodové zprávě, omlouvám se.  
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h l a s o v á n í  č . 22 -  pro 36,  proti  0,  zdržel  se 0 -  návrh byl  př i jat  

K bodu č. 12/  

Městský fond rozvoje bydlení – přehled čerpání finančních prostředků 
v roce 2006 

Ing. Kittner 
Je to zpráva před závěrem roku, kdy se upravují podle odhadu skutečností některá čerpání tak, jak 

to správní rady projednala.   

h l a s o v á n í  č . 23 -  pro 34,  proti  0,  zdržel  se 1 -  návrh byl  př i jat  

K bodu č. 13/  

Dokončení areálu Městského stadionu v Liberci 

Ing. Kittner 
Je to souhlas s pokračováním výstavby na městském stadionu, tak abychom mohli požádat o 

dotace.  

J. Šolc 
Chci se zeptat, jakým způsobem bude ošetřeno, aby se nestalo, že požádáme o dotace, začne se 

stavět a potom to nezůstane na bedrech města, když třeba dotace dojdou, nebo se bude navyšovat 
rozpočet.  

Ing. Kittner 
My se to snažíme ošetřit standardními mechanismy a je pravdou, že město se rozhodně nechce na 

tom nějak podílet. Budou standardní mechanismy – smlouvy, výběrová řízení, resp. smlouvy a my. 
Každé navýšení proti smlouvě musíme schválit, to si nemůže dodavatel udělat sám. V podstatě každé 
navýšení jde do zastupitelstva, pakliže do něj jde tato smlouva. My to neumíme jinak zajistit. Jak 
z toho vyplývá, byli jsme o to požádáni, protože my jsme majitelem stadionu, my to nechceme 
blokovat, ale také jasně říkáme od začátku, že město Liberec se již tohoto financování nechce účastnit, 
a oni to vědí.  

h l a s o v á n í  č . 24 -  pro 33,  proti  0,  zdržel  se 3 -  návrh byl  př i jat  

K bodu č. 14/  

Žádost o dotaci z programu Podpora terénní práce 2007 

K bodu nebylo diskutováno, schválen předložený návrh usnesení.  

h l a s o v á n í  č . 25 -  pro 36,  proti  0,  zdržel  se 0 -  návrh byl  př i jat  

K bodu č. 15/  

Založení společnosti Lidové sady s. r. o.  

Bod byl předkladatelem stažen z pořadu jednání.  
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K bodu č. 16/  

Návrh rozpočtového opatření č. 5 Statutárního města Liberec na rok 2006 

Ing. Kittner 
Je to rozpočtové opatření poslední v tomto roce. Snažíme se narovnat rozpočet tak, aby byl co 

nejblíže tomu, jak skutečně dopadne. Vypadá to sice, že tam je obrovské navýšení 156 mil. Kč, ale 
drtivá většina toho není na úkor, ale vlastně dotacemi, které tam jsou zúčtovány na jednotlivé převody.  

Ing. Morávek 
Všechny materiály, které se týkají rozpočtu a následující 3 body, projednal finanční výbor a určitá 

stanoviska, která přednesu k jednotlivým bodům. K rozpočtovému opatření jsme dostali zprávu, která 
se malinko liší tím, co je úplně předkládáno zastupitelstvu, ale není podstatné, změny jsou jak na 
straně příjmu, tak na straně výdajů a finanční výbor doporučoval rozpočtové opatření č. 5 schválit.  

Mgr. Korytář 
První otázka položka 10-2219 je navýšení o půl milionů energetických auditů. O jaké energetické 

audity se jedná, kde proběhly? 

Ing. Kittner 
My musíme u všech našich zařízení – škol, školek, příspěvkových organizací udělat energetické 

audity ze zákona a podle toho dáváme na ně peníze. Děláme je postupně a řídíme se závěry. 

Mgr. Korytář 
Položka 10-2407 tady je snížení rozpočtu v položce dovybavení základních škol o 700 tis. Kč, 

znamená to, že požadavky škol na dovybavení byly všechny uspokojeny a zbylo tam 700 tis. Kč?  

Ing. Kittner 
Ty se někam přesunuly do škol. – Ing. Červinka – jsou to přesuny do jednotlivých mateřských škol, 

pak jsou tam v plusech. My tam vlastně na začátku rozpočtu naplánujeme částku na tyto věci, pak 
probíhá proces a z této položky se odebírají peníze.  

Mgr. Korytář 
Mám tomu rozumět tak, že o těch 700 tis. Kč u škol nebo školek nebyl zájem. 

Ing. Kittner 
My jim určíme částku 5 mil. Kč na dovybavení škol a v kategoriích těch školek tam jakoby nic 

není. Ono to tak úplně nebývá, ale o něčem se ví a to se tam dá potom. Během roku školy o něco 
žádají a z této částky peníze jakoby mizí – z balíčku a rozepisují se na jednotlivé školy, 700 tis. Kč je 
v jednotlivých školách jakoby plusem na to, na co se to použilo.  

Mgr. Korytář 
To znamená, že to je výměna krytů radiátorů v MŠ Sluníčko, tak to je ta rozpočtová položka? 

Ing. Kittner 
Třeba, to se takto rozpouští. 

Mgr. Korytář 
Já jsem chápal tuto položku, ale ono to nejde z toho vyčíst, jestli je to vybavení škol jako 

nadstandardní, ne opravy radiátorů, ale že jde o nějaké vybavení učebními pomůckami nebo něčím 
takovým, to jsem tam bohužel dole nikde nenašel. 
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Ing. Červinka 
Tato položka je samozřejmě určena i pro věci, které říkáte vy, ale postupně se rozpouští tak, jak 

jsou požadavky a potřeby jednotlivých MŠ a ZŠ do rozpočtu v průběhu roku těmito rozpočtovými 
opatření.  

Mgr. Korytář 
Je tady částka na vybavení ZŠ, zásadně by šlo o vybavení pomůckami apod., ale ve chvíli když se 

zjistí během roku, že někde odejde radiátor nebo je potřeba udělat někde nějakou opravu, tak se peníze 
přesouvají na tyto věci, a ta původně určená částka se snižuje. 

Ing. Kittner 
Položku musíme nějak nazvat, ta je určena na všechno. Někdy víme, jaké budou potřeby, někdy to 

nevíme. Z této položky se kupuje vybavení družin a prostě všechno. My musíme rozpočet na začátku 
roku naplánovat, tak to musí být nějaký balík - částka a potom se jednotlivými rozpočtovými 
opatřeními konkrétně dává na tu kterou školu na ten který účel. Ale nejsou to stavební úpravy apod., 
na odboru mají konkrétně, jak se částka rozděluje na jednotlivé školy.  

Mgr. Korytář 
Kdyby školy 700 tis. Kč na dovybavení nedostaly, budou použity na opravy nebo na jiné položky 

v rozpočtu. Možná, že máte pravdu, že to tak není, ale já z toho nejsem schopný vyčíst a konkrétní 
údaje tady chybí.  

Ing. Červinka 
Není to tak, ale, pane magistře, abychom se připravili na veškeré alternativy těchto vašich dotazů, 

jistě chápete není možné, takže kdybyste tento dotaz položil mně nebo mému odboru dříve, určitě 
byste tu odpověď dostal detailně rozpracovanou. 

Ing. Kittner 
Já musím říci, že tyto podklady nedostanete, prostě příprava rozpočtu trvá 2 měsíce a je to poměrně 

složité a kdybyste měli dostat všechny podklady, tak jich budete mít obrovskou kupu a už se v nich 
vůbec nevyznáte. Pokud někoho něco zajímá, není problém se obrátit na pana Svobodu, příslušného 
náměstka, na mě, oni vám to ukáží přesně. Kdybyste měli dostat ten soubor, tak byste se v tom vůbec 
nevyznali, máme problém se v tom vyznat my. 

Mgr. Korytář 
Strana 13, položka rekonstrukce EPS+EZS pro kulturní služby. Nerozumím té zkratce.  

Ing. Kittner 
Elektrická požární signalizace a elektronický zabezpečovací systém v Lidových sadech.  

Ing. Svoboda 
Kulturní služby Liberec, ale akci zajišťovalo město, tak šlo o přesun z Kulturních služeb na město, 

tzn. je to rozpočtově neutrální.  

Mgr. Korytář 
Strana 16 u pol. 1026/11 odbor vnitřního řízení, je tady změna v položkách ostatní služby + 

1 935 000,- Kč – prosím o podrobnější informaci. K nárůstu za kopírovací služby + 830 000,- Kč, 
z čeho se to skládá. Já jsem žil v domnění, že většina kopírovacích prací probíhá na kopírkách, které 
má magistrát.  

JUDr. Řeháček 
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Co týká kopírovacích služeb, tak tam je to položka, která se velice špatně dopředu určuje, protože 
smlouva, kterou má SML za účelem poskytování kopírovacích služeb pro magistrát uzavřenou se 
společnosti Kasro, počítá s úhradou služby, tzn. úhradou jedné kopie krát měsíčně vyhotovený počet 
kopií. Ta položka v podstatě reflektuje faktický stav kopírování, my nedokážeme dopředu přesně určit, 
kolik kopií se na magistrátu udělá, aniž bychom samozřejmě museli omezovat provoz. A toto je 
saturování toho rozdílu z jiných položek.  

Ostatní služby – to je také účetní úprava, v podstatě přesun z jiných položek v rámci vnitřní správy 
magistrátu. Tzn. nejedná se o navýšení ostatních služeb nebo nějaké konkrétní služby a vypořádání 
spousty dílčích operací. Úředně jsem schopen vám je dokladovat, teď na to nejsem samozřejmě 
připraven.  

Mgr. Korytář 
Já jsem, pane tajemníku, pochopil, že se jedná o přesun mezi jednotlivými položkami, ale myslím 

si, že pokud se jedná o tak významný přesun jako jsou dva miliony, že bychom tu informaci měli 
dostat podrobnou, protože tady v minulosti asi byl schválen nějaký rozpočet, je tady přesun ve výši 2 
mil. Kč a nazývá se to jenom ostatní služby a my dnes máme schvalovat tento přesun, máme s ním 
souhlasit, tak mně se těžko bude hlasovat o 2 mil., o kterých nevím vůbec nic.  

Mgr. Řeháček 
To je název té položky, samozřejmě Ostatní služby to je terminus technicus. Pokud bych vám do 

rozpočtu měl rozepisovat, že se udělalo 15 klíčů, udělala se oprava něčeho, je to samozřejmě možné, 
pokud zastupitelstvo bude po mně tyto informace požadovat, akorát to nebývalo nikdy zvykem. Je 
tady určitý rozpočet, který se nějak jmenuje a v rámci toho rozpočtu hospodaří rada a magistrát. Takže 
pokud to zastupitelstvo bude chtít a uložíte to mně usnesením, tak samozřejmě budu vám to 
dokladovat, nemám s tím problém.  

Mgr. Korytář 
To si nerozumíme, já chápu, že když schvalujeme rozpočet, že tam je nějaká položka Ostatní 

služby, která má nějakou výši, dejme tomu milion, a jsou tam klíče, různé opravy, drobné nákupy, ale 
mně se jedná o to, že oproti tomu schválenému rozpočtu tady je nárůst o dva miliony a určitě se 
nedělaly nějaké další služby o 2 miliony. Já se musím zeptat, třeba se pod tím skrývá nějaká faktura za 
300 tisíc na nějaké ostatní služby, které třeba nebylo nutné ani objednávat.  

Ing. Kittner 
To je přesně, co jsem říkal, to nemůžeme řešit na zastupitelstvu. Můžete zavolat pana Řeháčka, že 

potřebujete nebo chcete vědět, kolik těch položek takto je. My vám to uděláme, já s tím nemám 
problém, jenom se v tom už vůbec nevyznáte. Není to problém. Toto je jakýsi materiál, který je 
kompromisem mezi tím, aby informačně něco říkal a aby byl přehledný, proto to projednává finanční 
výbor, není problém to zjistit. 

Mgr. Korytář 
Já to chápu, že to je tak složité, ale v tom případě bychom měli změnit systém předkládání 

materiálů zastupitelům, protože ve chvíli, když zastupitel má jenom týden na to, aby si to celé 
prostudoval, tak tady moc prostoru pro to zjišťovat si informace před zastupitelstvem není a u tak 
obsáhlého materiálu, nebo za chvíli bude rozpočet, to je téměř nereálné.  

Ing. Kittner 
Bude-li to požadavek, může to tak být, jenom v tom případě budeme začínat rozpočtovým 

provizoriem, což má své důsledky. A navíc, abychom si byli úplně jasni, tak to budeme řešit při 
rozpočtu, zastupitelstvo schvaluje položky na jednotlivá oddělení, ostatní přesuny jsou v pravomoci 
jednotlivých funkcionářů podle rozpočtových pravidel. Jednotlivé položky sem dáváme proto, abyste 
vůbec věděli, z čeho se rozpočet skládá, ale nejsou v pravomoci schvalování zastupitelů. Jestli položky 
knihy bude mít 20 000,- nebo 30 000,- Kč, to zastupitelé neschvalují. Zastupitelé schvalují peníze 
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stejně jako u rozpočtů všech do určité hranice a potom mají zase jednotliví funkcionáři, vedoucí 
odboru, vedoucí oddělení pravomoc k určitým přesunům mezi některými položkami. Když se to 
přesune z oddělení do oddělení, nebo z ORG do ORG, tak to schvaluje zastupitelstvo.  

Mgr. Korytář 
Co děláme teď? Schvalujeme rozpočtové změny. 

Ing. Kittner 
Je to možné, ale nevím, jestli všechny v ORG.  

Mgr. Korytář 
Strana 17, navýšení položky u dopravních prostředků o 2 300 tis. Kč. Co to je? 

Ing. Kittner 
Je to výměna vozového parku magistrátu, který jsme předtím neplánovali, protože jsme nevěděli, 

jestli na to budeme mít peníze. Jsou tam auta náměstků i auto primátora, jsou 6 let stará a někdy je 
musíme vyměnit. Tuto věc plánujeme, až když na to máme peníze.  

Mgr. Korytář 
Jsem schopen pochopit, že je auto někdy vyměnit, stejně si myslím, že by bylo dobré tu informaci 

zrovna v tomto poskytnout trochu konkrétnější. Nevím, jestli se jedná o 5 aut, nebo o 1 auto? 

Ing. Kittner 
Auta náměstků a primátora. Máme 1 primátora a 4 náměstky, myslím, že tam bylo nějaké i pro 

magistrát vozidlo vyměňovat. 

Mgr. Korytář 
Strana 17 je položka 10-2710, co to je IS MML a proč je navýšena o 1,1 mil.? 

Ing. Kittner 
To je informační systém. 

JUDr. Řeháček 
Je to informační systém magistrátu a je navýšen o ty částky, které se přesouvaly z jiných položek 

informatiky, aby se opět vyrovnaly některé smluvní závazky, které na jedné straně vzrostly v průběhu 
roku a na druhé straně se snížily v průběhu roku.  

Mgr. Korytář 
Stejně se teď nedozvím které? 

JUDr. Řeháček 
Víte, já na to nedokážu takto přesně odpovědět. Když budete chtít smlouvy, mohu vám je ukázat, 

na to máte jako zastupitel právo, ale já myslím si, že tady vzniká určité nepochopení v tom, že 
zastupitelé přeci nerozhodují o konkrétních smluvních vztazích a věcech. Mají právo na to informaci 
dostat, ale já nedokážu a nemohl jsem být ani připraven na to, protože zastupitelstvo neschvaluje 
smlouvy o hospodaření v rámci úřadu. To dělá rada města a příp. na základě dalších kompetencí 
kompetentní úředníci. Samozřejmě se tomu nebráním a jsem schopen to všechno připravit, ale bohužel 
ne v tuto chvíli.  

Mgr. Korytář 
Poslední otázka k tomuto bodu, strana 23, položka Financování, je tady nějakých 465 milionů 

financování celkem, to jsou splátky úvěrů nebo co to je všechno? 
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Ing. Svoboda 
Financování letos je v poloze, že je to o výdajích města, tzn. v tuto chvíli, město zaplatí za rok 

2006 465 mil. Kč. V tom jsou prakticky promítnuty i splátky jednorázové, splátky úvěrů, které 
proběhly začátkem roku v souvislosti s přefinancováním arény, tzn. není to pravidelné a standardní 
zatížení města splátkami úvěru. Je to tentokrát v tomto roce mimořádně vysoká cifra plynoucí z této 
jednorázové finanční transakce.  

Mgr. Korytář 
Můžete mi sdělit, kolik z této částky dělá ta jednorázová transakce? 

Ing. Svoboda 
Ta jednorázová transakce byla 537 mil. Kč, tady je to zkompenzováno i opačnými plusy, protože i 

v letošním roce jsme čerpali nějaké úvěry, tzn. když zkompenzuji příjmy z úvěrů a výdaje z úvěrů, tak 
z toho vyjde záporná cifra do rozpočtu ve výši 465 mil. Kč letos.  

Ing. Kittner 
Myslím, že právě od toho je schůzka předsedů klubů, kdybychom dostali dotaz tam, tak jsme měli 

připraveny konkrétní odpovědi. Nejsme schopni odhadnout, do jaké konkrétnosti to jde.  

MUDr. Kolomá 
V minulém volební období, když se dělaly velké změny územního plánu, tak nám tady udělali 

velice dobré školení a kdo chtěl, se mohl zúčastnit a přímo mu to vysvětlili. Jestli by bylo možno třeba 
2, 3 dny před zastupitelstvem, aby nám odbor ekonomiky vysvětlil rozpočet, protože ne všichni jsou 
ekonomové, tam bychom se mohli ptát a na zastupitelstvo bychom šli připraveni, pokud by to bylo 
možné. 

Ing. Kittner 
Možné by to bylo, já tento požadavek slyším poprvé, pan Svoboda i já budeme kdykoliv připraveni 

udělat seminář před rozpočtem, kde by se to s těmi, kteří budou mít zájem, probralo. Předpokládáme, 
že všechny strany mají zástupce ve finančním výboru, které to podrobně sledují.  

Ing. Morávková 
Mám detailní dotaz ke stránce 15, položka 10-2611, odbor vnitřního řízení, tam je vysoká položka 

asi ušetřená – opravy Městských lázní, chtěla jsem se zeptat, jestli to je ušetření nebo přesunutí na rok 
2007. 

JUDr. Řeháček 
Nelze hovořit o tom, že by to byla položka vyloženě ušetřená. V podstatě z důvodů některých 

harmonogramů a postupu prací je ta položka tzv. neutracená. Nebylo reálné tuto položku do konce 
roku dočerpat, aniž bychom museli ustoupit z kvality prováděných prací. Tzn. my navrhujeme do 
příštího roku přesun této položky, kde by v návrhu rozpočtu, který jste viděli, mělo být 5 mil. Kč. 

L. Halamová 
Já bych chtěla říci z pozice předsedy klubu mě mrzí jedno, nevím, jaký je postup, protože je tady 

finanční komise. Mně se třeba do ruky nedostal zápis finanční komise, než jsme měli předsedy klubů, 
nedostaly se mi výsledky hlasování a jak se výbor postavil k rozpočtu. Myslím si, že výbory jsou 
ustanoveny pro to, aby tam seděli odborníci a nám laikům vysvětlili stanoviska a my bychom na jejich 
rozhodnutí měli dát a měli bychom je akceptovat. Proto bych ráda dopředu poprosila, kdyby bylo 
možné, než budeme mít předsedy klubů, abych dostala zápis z výboru a mohli jsme to na klubech 
projednat, prodiskutovat, různé body rozpitvat, není pro mne problém, nebo myslím si, že pro 
kohokoliv jiného dojít si za konkrétním člověkem na magistrát, požádat o vysvětlení, tento postup by 
se mně velice líbil. Děkuji. 
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Ing. Kittner 
Tento postup je standardní, akorát zápis jsme dostali pozdě, protože pan Morávek byl v nemocnici. 

My respektujeme stanovisko finančního výboru, finanční výbor souhlasí s rozpočtovým opatřením č. 5 
na rok 2006, hlasování 12 pro a tuším, že přítomných členů tam bylo 12.  

L. Halamová 
Já bych měla připomínku, myslím si, že to je doklad dost obšírný a mně nevyhovuje podoba přes 

počítač, jestli by nebylo možné, kdybychom to mohli dostat v papírové podobě, aby to bylo i správně 
očíslované, protože papírová podoba má jiné číslování stránek než v počítači.  

Ing. Kittner 
To je otázka, co je správné. V papírové podobě to možné dostat je, to problém není, otázka je, co je 

správné, já to mám v papírové podobě a peru se s tím, protože stránky jsou jiné, takže to nebudeme 
umět odstranit. Nicméně v papírové podobě to možné získat je, není problém. Ono se to dá vytisknout 
z počítačů. 

L. Halamová 
To ano, ale musím říci, že každý máme náročné zaměstnání a kopírovat 280 stránek je hodně, já se 

do toho nedostanu, abych si mohla červeně zdůraznit, co mi v tom vadí, nemohu do Acrobatu vstoupit 
písemnou formou.  

Ing. Kittner 
Samozřejmě není problém to získat papírově od nás.  

Ing. Mrklas 
Já bych chtěl poprosit, jestli bychom k tomu mohli dostat seznam zkratek, protože součástí každého 

účetnictví a každých účetních dokladů je seznam zkratek, protože nejsme schopni vlastně zjistit, co to 
znamená. A byl bych rád, kdyby se to přiblížilo běžným účetním dokladům, aby z toho člověk něco 
dokázal vyčíst. Forma je nestandardní, můžeme se k tomu postavit, až uvidíme, co znamenají zkratky, 
bez nich je to téměř nečitelné. Jestli existuje účetní osnova nebo něco na úrovni účetní osnovy.  

Ing. Kittner 
Seznam zkratek dostanete, co je standardní, co je nestandardní, to je velká diskuse, protože 

standardní je to, na čem my se tady dohodneme. Já říkám, že léty prověřená forma, ke kterému jsme 
došli tím, že jsme si ji vymysleli, ale že to je rozumný kompromis mezi tím, aby materiál byl 
přehledný a mezi tím, aby byl nějak vypovídající, abyste se v něm vyznali. My vám klidně v účetní 
osnově dáme, jenom vám garantuji, že už se v tom nevyzná vůbec nikdo, ale budiž. Spíš bych šel 
nějakou cestou, opatření bude 5 za rok, my se nyní poučíme, něco uděláme, abychom mohli najít 
optimální způsob pro toto zastupitelstvo. I ta verze SAP, kterou máme my, tak je poměrně 
nepřehledná, když to ještě rozházíme podrobněji, tak už se v tom těžko někdo vyzná.  

Ing. Mrklas 
Pokud tam máme mandátní smlouvu za nějakých 200 tis. Kč a pod tím je rozúčtování zvýšení 

výdajů za teplo a za vodu po 6 tis., tak si myslím si, že těch 6 tisíc není zdaleka tak významných jako 
mandátní smlouva za 215 tis. nebo tyto položky a ty by měly být nějakým způsobem rozklíčovány.  

Ing. Kittner 
Oni jsou právě na ty položky a už tak, když se podíváte, tak těch položek je několik stovek, když 

vám položky ještě začneme rozhazovat, tak vám to začne geometricky narůstat, nám to nevadí, podle 
nás je lepší ..., budeme to zpřesňovat, my nemáme problém, řekne-li někdo mandátní smlouvy, umíme 
to rozpočítat až na jednotlivé faktury, ale to když to budete mít u všeho, tak materiál bude veliký. Já 
vám nemám co skrývat, prostě kdykoliv to pan Svoboda nebo někdo umí takto. 
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Ing. Mrklas 
A bylo by to možné v nějaké datové podobě? 

Ing. Kittner 
Asi ano. Co je datová podoba?  

Ing. Mrklas 
Třeba nějaký soubor – nevím, v čem to máte ukládané. Třeba by to bylo v SAP v tom výstupu, tam 

by nějaká konverze měla být.  

Ing. Kittner 
Necháme to na konkrétní dotazy, není problém vám to dát, tak jak budete potřebovat, akorát říkám, 

jsem tady 8 let a toto je nějaká podoba, ke které se nějak spělo, nemám problém ji změnit, abyste se 
potom v tom nevyznávali ještě hůř než teď.  

Ing. Morávek 
Já bych chtěl informovat ostatní členy zastupitelstva, kteří nejsou ve finančním výboru. Je to vždy 

otázka času na přípravu a samotné provedení celého materiálu, tentokrát bylo velice málo času, ale 
potvrzuji skutečnosti z minulých let, že je možné se podívat na jakoukoliv položku, na jakýkoliv výdaj 
či příjem. Když jsem poprvé vedl zasedání ve finančním výboru, je tam řada nově zvolených členů 
ZM i nečlenů ekonomů a je jenom potřeba, aby ti, kteří nejsou členy zastupitelstva a vystupují tam 
velice ostře, se dá říct, nebo velice kvalitně, aby do jednání příslušných klubů byli přizváni, protože 
dotazy tam byly velice odborné. Navíc jsou to noví členové finančního výboru, z nichž jeden byl kdysi 
tady vedoucí odboru ekonomiky a ten ví, jak to vypadlo před 3 lety. Je tam zástupce klubu, který je 
daňový poradce a účetní, ale ještě další odbornost má. My se domníváme, že to bude předmětem 
dalších zpřísněnějších jednání během roku finančního výboru s tím, že také půjdeme do některých 
našich organizací, abychom tam zjistili stav, který buďto je dobrý, nebo by bylo potřeba ještě zlepšit. 
To je jedna záležitost. 

Druhá je, že by jednotlivé komise, které budou ustaveny, se mohly tak, jak jsme chtěli i 
v minulosti, trochu více podívat na položky i výdaje příslušných garantů. Tak, jak je to tady uvedeno a 
tam i ty komise, to bych byl velice rád já osobně, aby se věnovaly položkám svých resortů, když to 
takto se dá nazvat více než tomu bylo dosud. A pak se domnívám, že řada věcí se vyřeší a vysvětlí a 
také tam přijdou na přetřes i způsob sestavování rozpočtu, do kterých oblastí se to dává, jaké jsou 
skutečné náklady, proč je tolik „přehazovaček“ atd. Domnívám se, že na první jednání to asi více 
nemohlo být, než bylo předloženo a my jako finanční výbor jsme takto také pracovali. Znovu říkám, 
máte tam ze všech klubů odborníky ekonomy, kteří vás určitě budou jako kluby zastupovat dobře a 
pak můžeme i také celkové říct, třeba i větším rozsahem, stanovisko finančního výboru.  

Ing. Hruša 
Domnívám se, že předkolem tohoto jednání je jednání finančního výboru a ještě jednání předsedů 

klubů a tam připomínky vůbec nepadly. Tak mě překvapuje, že vaši zástupci se ani trochu nesnažili to 
včas vysvětlit a předat vám informace. Panu Morávkovi děkuji. 

RNDr. Mach  
Mám technickou poznámku k tomu, že jsme dostali materiály v PDF, tak chápu, že to je kvůli 

tomu, abychom si je neponičili, ale možná by nebylo od věci dávat ho v nějaké podobě, do kterého by 
si lidé mohli dělat poznámky. To je technická.  

A teď k tomu způsobu předkládání rozpočtu, tam nejde o to rozklíčovávat položky 10 tis., 11 tis., 
to nás nezajímá, ale navrhuji, aby se zastupitelstvo usneslo na minimální částce, která bude vždy 
povinně rozklíčovaná na částky menší. Navrhuji třeba půl milionu, aby se tam neobjevilo Ostatní 2 
mil. Kč. 
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Ing. Mrklas 
Dovolil bych si jenom krátce poznamenat, že na rozpočet a na projití dokumentů bylo tak málo 

času, že tam ani nebyla příležitost reagovat. Pokud by na to bylo trochu více času, tak jsme mohli 
zareagovat, ale v tomto případě to nešlo, protože to následovalo pondělí.  

Ing. Kittner 
To je otázka, co chceme? My máme pocit, že je naší prioritou začínat rok se schváleným 

rozpočtem. Když si vezmete, kdy byly volby, kdy jsme nastoupili. Můžeme se dohodnout, že to 
schvalovat nebudeme, já vám navrhnu rozpočtové provizorium a pojedeme podle provizoria. Je to 
špatně, městu to způsobí problémy. Jsou města, která to tak dělají, je to také možné. My víme, že to je 
ve velkém presu, protože po volbách je to vždy v presu a abychom zahajovali rok s rozpočtem, tak ho 
musíme schvalovat před vánocemi. Tím je dán termín, věřte tomu, že příští rozpočty už budou 
jednodušší, protože to budeme všichni lépe umět.  

MUDr. Absolonová 
Chtěla bych poprosit o to, aby časový interval, který tam zástupci ve finančním výboru měli, jestli 

by mohl být delší, protože já mám i podobnou informaci, jako zmiňoval Ing. Mrklas od našeho Ing. 
Hochmana, který je ekonom, že časový prostor tam byl velmi omezen.  

Ing. Kittner 
Myslím si, že v příštím roce při ostatních opatřeních toho opravdu bude víc.  

Ing. Piňko 
Já bych chtěl hovořit z pozice člena finančního výboru, teď jsme při pojednávání bodu č. 16, takže 

bychom se měli věnovat tomuto bodu a věci týkající rozpočtu na rok 2007 jsou v programu někde 
jinde. Pokud se týká techniky rozpočtu, samozřejmě že by se k tomu měli vyjadřovat ti, kteří 
s rozpočtem v praxi trochu pracují a já bych vás chtěl poprosit, abyste prostřednictvím svých zástupců 
ve finančním výboru skutečně přednesli svoje požadavky, potřeby a názory na to, s čím nesouhlasíte a 
co vám nevyhovuje a pojďme se k tomu jako členové finančního výboru, třeba i mimořádně, sejít a 
připravit materiál, nebo techniku zpracování materiálu tak, aby to bylo maximálně srozumitelné pro 
všechny a obsahovalo to všechny informace, které je potřeba. Mně v materiálu chybí např. to, že by to 
mělo mít krátkou důvodovou zprávu, která by měla specificky v každém oddíle upozorňovat na, 
řekněme, mimořádnosti, standardní věci jsou věcí odboru, ale mohou se objevit mimořádné výkyvy a 
na ty je potřeba z pohledu jednotlivých odborů upozornit. Takže by tam v tom řešení, příp. rozpočtu 
měly být uvedeny.  

Ing. Kittner 
Souhlasím s tím, ale nebuďme netrpěliví, schvalujete první rozpočet, budete dostávat každé 

čtvrtletí plnění rozpočtu, k rozpočtu se budeme několikrát za rok vracet a tam ty výkyvy budete moci 
vidět, položky se tam vyhodnocují. Nebráním se tomu, samozřejmě jakýkoliv návrh výboru s panem 
Svobodou a se mnou projednáme a pokusíme se to připravovat tak, aby vám to vyhovovalo. Máme 
nějaký systém, možnosti, začali jsme tím, co bylo doposud obvyklé. Hlasujeme o návrhu 
rozpočtového opatření. 

h l a s o v á n í  č . 26 -  pro 25,  proti  0,  zdržel  se 11 -  návrh byl  př i jat  

K bodu č. 17/  
Návrh rozpočtového výhledu Statutárního města Liberec a řízených 
organizací na roky 2008 – 2011 

Primátor města přednesl úvodní slovo k rozpočtovému výboru. K bodu nebylo diskutováno. 

h l a s o v á n í  č . 27 -  pro 34,  proti  0,  zdržel  se 1 -  návrh byl  př i jat  
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K bodu č. 18/  

Návrh rozpočtu Statutárního města Liberec a řízených organizací na rok 
2007 a návrh plánu hospodářské činnosti SML na rok 2007 

Ing. Kittner 
Máme rozpočet na rok 2007, schvalujeme první část, která má jednotlivé ORG a dělí je na běžné 

výdaje a kapitálové výdaje po jednotlivých ORG, toto schvalujeme. Pak máte dokladovou část 
rozpočtu a to je ta část pro informaci, abyste věděli, z čeho se položky skládají. Primátor podává 
podrobné vysvětlení tvorby rozpočtu, jak v běžných, tak kapitálových položkách..   

MUDr. Kolomá 
V položkách výdaje, když jsem to sčítala, tak vychází městu ročně, že dává na nákup odborné 

literatury a učebnic pro jednotlivé odbory 700 tis. Odborná literatura je drahá, to beru, ale 700 tis. není 
malá částka a když to vychází každý rok, tak mám pocit, že vlastně magistrát má super vybavenou 
vědeckotechnickou knihovnu. Jestli mi to může někdo objasnit? 

JUDr. Řeháček 
Samozřejmě to je asi věčná diskuse, jestli se vzdělávat nebo ne a kolik nás to stojí peněz, když 

uvážíme, že máme 18 odborů a 350 úředníků a spočítáte částku na jednoho člověka, tak to není až tak 
velká částka s tím, že samozřejmě jsou určité knihy a literatura, které potřebuje mít každý, tzn. 
v případě úředníků vykonávajících přenesenou působnost, to je třeba správní řád a jsou to právnické 
knihy, které stojí i několik tisíc korun, a sama asi dobře víte, protože ta legislativa se mění tak šíleným 
způsobem, že v podstatě snížit tuto částku třeba na 300 tis. Kč, což je samozřejmě také možné, ale 
nemyslím, že to je šetření na pravém místě, to je možná lepší propustit jednoho úředníka, který má 
zhruba personální náklady 500 tis. Kč.  

MUDr. Kolomá 
Já bych k tomu chtěla říci, že dnes má každý počítač a může si to najít na internetu, což by bylo 

vhodné a určitě tolik literatury na každém odboru nenajdete, aby si mohli dojít a vytáhnout v nějakém 
pořadači a nahledat si to tam. Každé oddělení má knihovnu, jak to máte registrované? 

JUDr. Řeháček 
Knihy jsou registrovány tak, že jsou registrovány přímo na odboru evidenčními čísly s tím, že 

některé knihy si úředníci půjčují a některé ostatní knihy má ten konkrétní úředník. To jsou hlavně 
zákonné předpisy, které mají i výklady, které oni aplikují.  

Mgr. Korytář 
Když jsem s rozpočtem pracoval, tak se mi s ním nepracovalo příliš vhodně, tam nešlo o to, aby 

položky se rozklíčovávaly, takže to bude celá účetní kniha, jednotlivá položka po položce, ale já bych 
to chápal tak, že k těm některým položkám by měl být připojen komentář, který položky dovysvětlí, 
někdy jsou příliš obecné a není z toho jasné, o co se jedná.  

Ing. Kittner 
Ke které položce? Každý z vás, když se zeptám, tak mi vyjmenuje jiné, pak musí být ke všem. Je 

nutné to ujednotit. 

Mgr. Korytář 
Myslím si, že následující diskusí, kde se budeme o jednotlivých položkách bavit, se snad vyjasní, o 

které položky jde a budeme si rozumět. Další problém s materiály je, že jsou v tom formátu PDF, 
nelze do toho dělat poznámky, tak bych se přimlouval za to a za chvíli to budu říkat v návrhu 
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usnesení, abychom to dostávali ještě v excelové tabulce, s kterou se dá pracovat, je možné do toho 
poznámky dávat a lze s tím pracovat.  

Přečetl bych návrh usnesení: Zastupitelstvo města ukládá předkladatelům rozpočtů, rozpočtových 
změn a souvisejících materiálů je předkládat také ve formátu excelové tabulky s komentářem u 
jednotlivých položek s uvedením skutečnosti předchozího roku a v podrobnějším členění u významných 
položek (nad 1 milion Kč), s tím, že bych k tomu ještě doplnil zdůvodnění. Mně tam u toho chyběla 
skutečnost loňského roku, nelze se potom opřít o nějakou realitu, která tady v minulosti byla a to se 
myslím, že by u rozpočtu a rozpočtových změn mělo být vždy uvedeno, abychom věděli, jak jsou 
jednotlivé položky v relevanci.  

Ing. Kittner 
Nechám o tom hlasovat.  

J. Šolc 
V diskusi k rozpočtu by měla co nejvíce říci paní Kočárková, protože se podílela na přípravě 

rozpočtu v roce minulém, ta zde bohužel není, tudíž my se připojujeme k nevhodnosti té podoby, kdy 
jsme se s tím pokoušeli popasovat na poslední chvíli a bylo to poměrně nepřehledné, ale budeme se 
s těmi položkami, které jsme chtěli změnit snažit poprat sami a první věc, kterou bych chtěl zmínit, 
když jsme schvalovali rozpočtový výhled na další 4 roky, tak jsem se chtěl zeptat odboru ekonomiky, 
jakým způsobem se naplnily očekávané příjmy z privatizace v roce minulém a v jakém procentuálním 
plnění předpokládají kapitálové příjmy v letošním roce, když se podíváme, tak kapitálové příjmy jsou 
poměrně vysoké a třeba v rozpočtovém výhledu v roce 2008 už jsou pouze 25 mil., to je můj první 
dotaz.  

Ing. Kittner 
Příjmy letošního roku určitě nenaplníme, příjmy v tomto roce jsou naplánovány zhruba ve stejné 

výši jako v letošním roce, protože si myslíme, že se nám je podaří naplnit z toho důvodu, že za prvé 
děláme některé systematické změny v prodejích a také volby nové reprezentace přece jenom proces 
privatizace zbrzdily. Předpokládáme, že úkol naplnit příjmy není jednoduchý, ale že se to podaří. Co 
se týká příjmů daňových, ty se přeplní, bylo tomu tak vždy. My se držíme trochu konzervativně 
v daňových příjmech, nečekáme velké navýšení, nikdy jsme neměli příjmy daňové odhadnuty tak, že 
bychom je nenaplnili.  

Co se týká předpokladu rozpočtu, tak musím říci, že se modlíme, aby nám vyšel, tzn. že pakliže 
bude naplněn rozpočet, tak zvýšené daňové příjmy nám doplní, co nedoplníme v kapitálových 
příjmech a také úspora výdajů, o kterou se také snažíme.  

J. Šolc 
Jediná připomínka byla k jednotlivým položkám, ale předpokládám, že k tomu se v diskusi 

dostaneme, pokud jsem to pochopil správně, vy nyní chcete hlasovat o usnesení navrženém Mgr. 
Korytářem? 

Ing. Kittner 
Já bych dokončil diskusi a potom můžeme hlasovat o usnesení, mohou být navržená i další 

usnesení. 

J. Šolc 
Ptám se na rozdíl mezi vybranými penězi za odvoz odpadů a skutečně zaplacenými penězi za 

odvoz odpadů a jakým způsobem se to bude řešit? 

Ing. Kittner 
Rozdíl mezi vybranými penězi, myslíte, že za to, co platíme, je více? 

J. Šolc 
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Ne, že my platíme nějakých 64 mil. a ve skutečnosti vybíráme jenom 49 mil., s tím problémem už 
se město potýká několik let a měla tam být nějaká náprava v tomto ohledu? Vím, že to je citlivé téma. 

Ing. Kittner 
To je na nás, jenom omezit služby, protože více vybrat již nemůžeme, s naším výběrem dle 

vyhlášky jsme na maximu možného, co nám zákon dovoluje a pak máme jedinou možnost omezit 
služby, protože tam je odvoz popelnic, sběrné dvory a všechny tyto věci, to nemůžeme regulovat. 
Zatím jsme měli názor se tomu věnovat i s tím vědomím, že na to doplácíme z rozpočtu. 

J. Šolc 
To je přesně o tom a ty cesty hledáte.  

Ing. Kittner 
My ne, my všichni, ono to je na nás, když si řekneme, že tam bude dávat jenom 50 nebo 40 mil., 

tak ano, tak musíme něco přestat dělat a to až tak nerozhodujeme my, protože, jak říkám, tak výběr je, 
dokud nedojde ke změně zákonného rámce, my nemůžeme po občanech chtít více, to je dané.  

J. Šolc 
Já říkám vy, protože vy jste předkladatel rozpočtu.  

Ing. Kittner 
Návrh, je to určitá strategie toho zastupitelstva, jak jste říkal, je to věc k veřejnosti, musíme se k ní 

nějak postavit. V tuto chvíli je to nastaveno tak, že nějaké zvyklosti tady jsou, do toho jsou přeneseny 
a stojí tyto peníze. Tzn. že na to doplácíme už několik let.  

J. Šolc 
Položka 600 tis. Kč na výroční zprávu městské společnosti Elset. Co jsem si zjišťoval, má 3 

zaměstnance, má příjmy z městské reklamy a přesto je to takováto položka za výroční zprávu. To bych 
chtěl vysvětlit? 

Ing. Kittner 
Elset připravuje materiál, který je vlastně souhrnnou výroční zprávou za všechny naše organizace, 

školy atd., je to taková kniha, kterou připravuje Elset pro město a my ji dáváme k dispozici novinářům 
a kdo chce, aby z ní čerpal informace, takže to není zpráva Elsetu.  

J. Šolc 
Položka odbor rozvojových projektů má uvedenou položku Mandátní smlouva za 1,253 tis. ročně. 

Je to jedná mandátní smlouva nebo je jich více, protože to je 100 tis. měsíčně.  

Ing. Palouš 
Jedná se o mandátní smlouvu ve výši 750 tis. rozpočtovanou na rok 2007 a bude to mandátní 

smlouva z výběrového řízení a je to spolupráce na projektech, které čerpají státní rozpočet. Především 
teď je před námi mistrovství světa, ale také to zahrnuje i veškeré ostatní projekty, které čerpáme ze 
státního rozpočtu. Těch 500 tis. do té částky 1 250 tis. jsme plánovali na inženýrskou činnost, která se 
bude týkat tramvajové trati, která se v tuto chvíli projektově mění a je to tramvajová trať směrem do 
Rochlice přes Textilanu. 

J. Šolc 
Takže to budou ve skutečnosti mandátní smlouvy dvě. 

Ing. Kittner 
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Možná i více. Ing. Palouš v tuto chvíli jedna určitě, ta bude ve výš 750 tis. a ingenyring na tramvaj 
ještě není rozhodnut, je tam objem 500 tis. na rok 2007. 

J. Šolc 
Pan tajemník má ve svém odboru částku 2 mil. Kč na osobní výdaje, já věřím, že to nejsou osobní 

výdaje pro něj, nicméně by mě zajímalo, co v to položce je? 

JUDr. Řeháček 
Ostatní osobní výdaje jsou všechny ostatní personální položky, které se netýkají přímo úředníků 

magistrátu. Jednak jsou tam částky na dohody o pracích konaných mimo pracovní poměr, tzn. klasické 
dohody o pracovní činnosti či provedení práce pro jednorázové akce, příp. pro akce, které se 
nevykonávají pro město v pracovním poměru. A některé položky ostatních výdajů se týkají také, co 
zde bylo diskutováno posledně, a to jsou odměny pro občany za činnosti v některých orgánech města, 
tzn. komisích rady a výborech zastupitelstva.  

Ing. Mrklas 
Myslím si, že co se týká rozpočtu a nákladů na odpady, tak je otázka určitě důsledně dodržovat, 

jakým způsobem jsou plněny smlouvy a jakým způsobem si firmy, které jsou nasmlouvány, odvádějí 
práci. Já mohu z poslední doby zaregistrovat, že tam byly, možná jsou některé problémy s .A.S.A. a je 
to otázka toho, že je dostatečný kontrolní mechanismus, pokud službu máme objednanou, abychom ji 
také dokázali ukontrolovat, jestli ta služba byla opravdu odvedená? 

Dále bych si dovolil zareagovat na slova pana tajemníka ohledně vzdělávání úředníků a ohledně 
výdajů na literaturu, já nemám námitek, pokud výdaje budou, ale úředníci pak ty předpisy, které 
studují a jak jim jsou vytvořeny podmínky, tak je také musejí znát a ne že se setkávám v mnoha 
případech s naprostou neznalosti základních norem ze strany úředníků. 

Ing. Kittner 
To je proklamativní záležitost.  

Mgr. Korytář 
Mám řečnickou otázku vzhledem k tomu, že zákon o obcích ukládá při předkládání rozpočtu 

povinnost zveřejnit tento návrh minimálně na veřejné desce tak, aby se k němu mohli vyjádřit všichni 
občané dané obce. Chci se zeptat, kdyby nám někdo mohl představit došlé připomínky občanů a jaké 
k rozpočtu mají připomínky, co chtějí změnit. Existuje něco takového? 

Ing. Kittner 
Jestli se ptáte, jestli to zveřejňujeme – ano, připomínky neexistují.  

Mgr. Korytář 
Od občanů města Liberce nepřišla ani jediná připomínka? Primátor města – o žádné nevím a 

předpokládám, že kdyby nějaká přišla, že bychom ji měli.  

Mgr. Korytář 
Já jsem tušil, že odpověď bude taková, proto bych tady rád navrhl ještě jedno usnesení. Víte, já si 

čtu Zpravodaj liberecké radnice, který chodí do všech schránek a v tom posledním jsem si mohl 
přečíst, že kolega Šír chodí se psem na procházku, pan Palouš žehlí a pere ... a bohužel v celém 
Zpravodaji jsem si nepřečetl jedinou informaci o tom, která by občanům města říkala, teď se schvaluje 
rozpočet města, máte šanci tento rozpočet připomínkovat, můžete nám říci, co byste chtěli financovat, 
jaké jsou vaše priority, my vaše připomínky vyslechneme a pokusíme se je do rozpočtu zapracovat. 
Návrh usnesení, který předkládám zastupitelstvu je: Návrhy rozpočtů na další roky budou předloženy 
občanům města, zejména zveřejněním ve Zpravodaji města vhodnou formou tak, aby se občané města 
mohli do přípravy rozpočtu skutečně zapojit, protože si myslím, že tím způsobem, jak to bylo letos 
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uděláno, vůbec nebyl naplněn smysl ustanovení, které v zákoně o obcích je, aby se občané do přípravy 
rozpočtu mohli zapojit. 

Ing. Kittner 
Toto usnesení můžeme přijmout, já se jím řídit nebudu, protože jsou nějaké pravomoci, kdo, co 

dělá, mu už jsme to s panem Šolcem diskutovali a říkal jsem to zde minule, chce-li zastupitelstvo řídit 
Zpravodaj, je to jeho právo, potom se toho nebudu účastnit já. Prostě tak to je. 

Mgr. Korytář 
Tzn. jestli jsem to dobře pochopil, že vám dělá problém ty informace občanům poskytnout? 

Ing. Kittner 
Ne, já mám jiný názor, k čemu by měl sloužit Zpravodaj a jak by měl fungovat, mj. ještě navíc, 

máte-li nějaký článek napsat, zatím se nestalo, že bychom neuveřejnili někomu nějaký článek, protože 
jsme žádný nikdy nedostali, ač neustále jsme napadáni, že si to tam šmudláme sami, ono nám nic 
jiného nezbývá. Nedovedu si vůbec představit, jak do Zpravodaje vtěsnáme rozpočet, ale dokážete-li 
to?  

Mgr. Korytář 
Já jsem v návrhu usnesení právě vložil to sousloví „vhodnou formou“, jde o to, aby občané 

v Liberci věděli, že se tady nějaký rozpočet schvaluje, mohou dostat zkrácenou verzi, hlavně by měli 
dostat informaci o tom, že tento rozpočet mohou připomínkovat a mohou uplatnit nějaké návrhy na to, 
co by se mělo financovat v místě bydliště, kde žijí.  

Ing. Kittner 
Zastupitelstvo není o tom, že někdo odzkouší nás vhodnou formou, já na to mám jiný názor, 

navrhněte vhodnou formu, může to tak být.  

Mgr. Morávková 
Nejdříve technickou, chci se zeptat, to co bylo vyvěšeno 5. prosince na úřední desce pro občany, 

jsem si myslela, že máme i my v materiálech. Ale já jsem zjistila, že máme trochu jinou verzi a právě 
tam jde i o některé analýzy, trochu jinak sesazené položky vlastně v sumárních kapitolách a já se chci 
zeptat, zda byl nějaký důvod, proč my v tom zastupitelském materiálu vlastně nemáme sumarizaci, 
která visí na úřední desce. První část je stručnější a potom je to ta dokladová část. 

Ing. Svoboda 
Na úřední desce visí stav rozpočtu tak, jak byl k 5. 12. letošního roku. My jsme se trochu potýkali 

s technickými problémy, protože kompletní reorganizací magistrátního uspořádání jsme museli udělat 
zásadní změny v systému, které k 5. 12. nebyly dokončeny v systému SAP, který nám nakonec vyjíždí 
tu definitivní podobu rozpočtu, kterou vy máte. Takže jsme do rady předkládali rozpočet v takové 
rozpolcené podobě. Příjmy se nám tam podařilo už vyjet s klasickou „sapovskou“ sestavou, kterou 
tady mnozí z vás napadáte, výdaje jsme pracně ručně dělali po odpolednech a po nocích v oné 
excelovské tabulce, po které se tady volá, protože to bylo děláno ručně, aby rada měla základní 
informace a základní čísla, rada tato čísla takto odsouhlasila, my jsme je takto vyvěsili na úřední desku 
a v mezidobí jsme je přetransformovali do podoby SAP. Vy máte dnes rozpočet tak, jak bývávalo 
zvykem v předcházejících letech ho schvalovat. V tom je tedy rozdíl mezi tím, co visí na úřední desce 
a tím, co máte v ruce, ale co se týče čísel, je to totožné, je to stejná verze akorát v jiném provedení.   

Ing. Kittner 
Na úřední desku se vyvěšuje to, co schvalujete, to znamená, ta základní tabulka, dokladová část se 

tam nevyvěšuje, protože to zastupitelstvo neschvaluje, ta je pro informaci.  

Mgr. Morávková 
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Já to chápu, ale právě proto, že v našem materiálu zastupitelském, to co jsme dostali na flaschi, 
není ten materiál v té kompletní podobě, takže tam není jasné co vlastně a v jaké podobě schvalujeme, 
a o to jde, protože podrobný rozpočet toho může být přílohou, ale pokud se materiál obsahově liší od 
toho, co visí na úřední desce, tak vlastně nevíme, co schvalujeme. 

Ing. Kittner 
Materiály by se obsahově lišit neměly. Může se lišit v některých položkách, co bylo vysvětleno, ale 

obsah by měl být jak po ORG, běžné výdaje, kapitálové výdaje, financování, obsah by se lišit neměl.  

Mgr. Morávková 
Liší se to rozpoložkováním dílčím, a to je to, že my jsme zastupitelé poprvé a jde o to, abychom se 

pak nedohadovali, které položky jsou námi schválené ... Když schvalujeme materiál, který visí na 
úřední desce, tak bychom ho měli dostat v té podobě, v jaké je na úřední desce vyvěšen. Samozřejmě 
další materiály právě proto, že byly rozpracovávány postupně, chápeme časový pres, tak toho mohou 
být další součástí, ale pak když se bavíme o jednotlivých věcech, tak abychom se našli na patřičných 
stránkách na patřičných rozpoložkování v jednotlivých gescích, tak nám to komplikuje práci.  

Zajímalo by mě konkrétně, ta informace k nám doputovala ne jako součást rozpočtu, ale jako 
součást informací o komisích, které bude potřeba doobsadit, a to byly výše rozpočtů jednotlivých 
fondů a protože já se pamatuji od vzniku fondů, že některé fondy jsou vázány také na některé 
specifické příjmy, tzn. že některé věci se odvíjely od příjmové části rozpočtu, tak bych poprosila o 
stručné okomentování, protože to jsem v rozpočtu já nenašla, možná to tam někde je, jakým způsobem 
budou letos financovány fondy jako celek, jakým způsobem budou dotovány ty, které mají vazby na 
příjmové položky a z čeho je dotován zbytek a jakým způsobem. Došlo v minulosti k nějakým 
krácením, někde byly ty částky i otevřené, nevím, jestli někde došlo k tomu, že vlastně některé fondy 
byly navyšovány v souvislosti s navyšováním vázaných příjmových položek. Toto nám to chybí.  

Ing. Kittner 
V rozpočtu máte rezervu na fondy, jednotlivé rozdělení do fondů v pravomoci rady města, to má 

nějaká pravidla, to ještě nebylo provedeno, takže rezerva 15,5 mil. je stav z letošního roku. Jinými 
slovy lednová rady by to měla rozdělit. A pak když je to vázáno na příjmy další, nebo event. nějaké 
dary, tak už se tam doplňují rozpočtovými opatření. V tuto chvíli má rozpočet 15,5 mil. Kč na fondy, 
což je suma fondů letošního roku.  

Mgr. Rosenbergová 
Firma Snowhill by měla dle smlouvy městu ročně odvádět 8 mil. Kč, v příjmech jsem to nikde 

neviděla? 

Ing. Kittner 
Fa Snowhill odvádí SAJ.  

Mgr. Rosenbergová 
Do SAJ nevidíme.  

Ing. Kittner 
V SAJ budete mít brzo svého zástupce, a to běží podle této smlouvy, není to příjem města. 

MUDr. Kolomá 
Prosím vysvětlení, 15 mil. je počítáno na výkupy pozemků, z toho 7 mil. na výkupy pozemků pod 

Bucharkou. Mohli bychom dostat podrobný materiál, o jaké pozemky, čísla parcel se bude jednat, 
protože vím, že v roce 2003 město nějaké pozemky prodávalo. Jestli nešlo o spekulativní prodeje, 
protože se vlastně prodaly v r. 2003 pozemky pod Bucharkou a teď je vykupujeme zpět. Může to být 
můj mylný názor, mohou to být pozemky jiné, ale mělo by se to objasnit.  
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Ing. Kittner 
Pan Ing. Fuchs to připraví.  

M. Šír 
Já bych chtěl reagovat na dvě připomínky, které se týkají úhrady za odpady a související 

rozpočtová čísla. Já jsem rozuměl otázce p. Šolce asi v tom, že něco se má vybrat za odpady a něco se 
vybere. Mezitím je nějaký rozdíl ... Prosím vás v žádném případě si nemůžete myslet, že někde 
v republice je město, které pokryje náklady na odpadové hospodářství v takovémto standardu 
poplatkem, který je ve výši, v jakém je stanoven zákonem. Máme zde nastaven určitý standard a v tom 
příštím roce nedojde k žádnému výraznému rozšiřování, pouze ke zkvalitnění.  

Co se týká připomínky pana Mrklase, existují mechanismy kontrolní, jsou pracovníci, kteří 
kontrolují činnost společnosti .A.S.A., Technických služeb apod. Existuje i přesný mechanismus na 
spol. .A.S.A., jakým způsobem se evidují stížnosti, pokud někdo stížnost podá a vše je doložitelné a já 
bych se vás, pane Mrklasi, chtěl zeptat jaké konkrétní připomínky k nekvalitní práci společnosti 
.A.S.A., ale zcela konkrétní, máte, kolikrát jste si stěžoval?  

Ing. Mrklas 
Co se týká toho, nestěžoval jsem si nikdy, ale konkrétní připomínku, kterou mám a pozoruji to 

během posledních 3 měsíců, bydlím přímo u autobusové zastávky, a během posledních 3 měsíců se 
výrazně zhoršilo vyvážení košů, které město určitě platí. Je to konkrétní a vidím to, protože okolo toho 
chodím denně a mám to na očích a řeknu, že během posledních 3 měsíců tam neustále z toho něco 
vypadává a je to rozházené po okolí. Dokonce ráno jsem byl už ve stavu, že jsem to chtěl vyfotit, ale 
už jsem pospíchal. 

M. Šír 
Pane Mrklasi, to je skutečně škoda, že jste to neudělal a že jste nás neinformoval, zjednali bychom 

okamžitě nápravu. 

Mgr. Korytář 
Jak mám provést svůj bod, mám 50 otázek, nevím, jestli je mám všechny najednou, nebo to rozdělit 

do nějakých bloků? Odpověď primátora – záleží na vás.  

Mgr. Korytář 
Je v rozpočtu nějaký příjem od Sportovního areálu Ještěd (dále SAJ) v příštím roce? Bude mít 

město něco z těch 8 mil., který SAJ získal od Snowhillu?  

Ing. Kittner 
Zatím tam žádný příjem není, to je příjem společnosti, která s tím nějak hospodaří, musí také 

uhrazovat některé závazky, které převzala, tzn. aby to mohla pronajímat, je to komplikovaná 
záležitost, je třeba se s tím seznámit.  

Mgr. Korytář 
Položka primátora, náklady na benefiční ples a benefiční koncert ve výši 350 000,- a 150 000,- Kč 

a ještě tam je náklad 210 000,- Kč jako dar výtěžek z těchto akcí. Celkový příjem z těchto akcí bude 
710 tis. Kč, pokryje náklady a rozdíl dostanou neziskové organizace a nebo je 210 tis. Kč příjem. 

Ing. Kittner 
Je očekávaný příjem a ty náklady samozřejmě uhradíme. Systém těch benefičních akcí je léta 

stejný, my uspořádáme ples a koncert a veškeré vstupné, které se vybere, je odhad 210 tis. se rozdělí 
mezi organizace, protože náklady uhradí rozpočet. Kdybychom to dávali ze zisku, tak by organizace 
dostaly minimum. 
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Mgr. Korytář 
My dnes můžeme schválit, že uspořádáme 2 benefiční akce za půl milionů a vrátí se nám 210 tisíc. 

Je to tak? Primátor - ano, tyto akce pořádáme, můžeme nepořádat. 

Mgr. Korytář 
Chtěl bych tlumočit jeden z požadavku občanů. V rozpočtu jsou poplatky ze psů 2,7 mil. Kč, je tam 

nějaká položka na financování sáčků, do kterých by se daly sbírat psí exkrementy, aby jich po zimě 
nebyly plné ulice?  

Ing. Kittner 
Ta položka tam je a sáčky jsou k dispozici k vyzvednutí na odboru ekonomiky, kde se platí 

poplatky ze psů, nebo na technickém odboru. V případě potřeby když docházejí, průběžně se nakupují.  

Mgr. Korytář 
Bylo by možné uvažovat o tom, jako je v některých jiných městech, že sáčky jsou k dispozici tam, 

kde ten problém je a pokud někdo jde, tak si sáček může utrhnout, může exkrement znehodnotit, ono 
se to zdá, že to je jakoby nic, ale kdo z vás bydlíte na větším sídlišti a po zimě to není vábná situace a 
po chvíli, kdy vybereme od majitelů psů 3 mil., tak bychom jim mohli investovat do toho.  

Ing. Kittner 
Prosím, abychom řešili rozpočet, neměli diskusi o exkrementech, jsou dobré důvody, proč se to 

dělá takto. Vámi navržený způsob jsme dělali, neosvědčil se. 

Mgr. Korytář 
Jaká je ta položka, která je na to vyčleněna.  

M. Šír 
To je v rámci, nyní to bude odbor komunálních služeb v rámci odboru komunálních služeb je to 

položka na odpady.  

Ing. Kittner 
Je to součást odpadové položky.  

Mgr. Korytář 
Výroční zprávy magistrátu dělá Elset pro magistrát, kolik kusů zpráv bude a kolik činí náklady na 

samotné zpracování a kolik potom natisklé zprávy. 

Ing. Kittner 
Připravíme tuto odpověď. 

Mgr. Korytář 
Položka pohoštění 0,9 mil. Kč, mně to vychází na jeden pracovní den 4,5 tis. Chci se zeptat, co 

všechno se z toho financuje? 

Ing. Kittner 
Veškeré pohoštění magistrátu vč. komisí, odborů, zaměstnanců, kanceláře primátora, protokolární, 

jiná položka na pohoštění není. Cokoliv se koupí kdekoliv, tak jde z této položky. Jsou tam i různé 
rauty, když pořádáme nějakou akci. 

Mgr. Korytář 
1,5 mil. Kč sekretariát primátora – televizní vysílání. Mohl bych se dozvědět, o co se jedná. 
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Ing. Kittner 
To je všechno, co dáváme do televize – Minuty s radnicí, upoutávky, spoty, rozhledy. Jiné televizní 

vysílání není. Je to centralizováno. Tuším, že je tam také rozhlasové vysílání a tiskoviny. Je to pro 
celý magistrát, spravuje to kancelář primátora. 

Mgr. Korytář 
Položka Zpravodaj – přílohy 2,650 tis. Kolik je to čísel, v jakém nákladu, kolik je tam příloh? 

Kolik vlastně stojí jedno číslo Zpravodaje. Je to možné zjistit? 

Ing. Kittner 
Umíme to zjistit přesně, ale zhruba se dá říci, že to je vlastně 9 čísel, jedno dvojčíslo, zhruba 

vychází 3 – 4 přílohy, náklad je, tuším, 50 tis. kusů, je to do každé schránky.  

Mgr. Korytář 
Položka Dialog 2007 -  600 tis. Kč. 

Ing. Kittner 
To je, jestli pamatujete před rokem a něco, kdy byly Česko-německé kulturní dny, Dialog 2005, 

což bylo jakési Dny Augsburgu v Liberci, tak dohoda je, že po 2 letech se tyto akce budou opakovat, 
tzn. teď budou Dny Liberce v Augsburgu.  

Mgr. Korytář 
Další položka reedice a edice propagačních materiálů 1,3 mil., všiml jsem si, že podobná položka 

je i u odboru, který má na starosti informační centrum? Zajímalo by mě, o jaké reedice a edice 
propagačních materiálů se jedná? Je někde nějaký plán? 

Ing. Kittner 
Myslím si, že to je jenom jedna položka. 

Ing. Červinka 
Jedná se o dvě položky, jedna položka je v kanceláři primátora, která má na starosti klasické 

propagační materiály města, různé dárky a další věci. Druhá položka je na Městském informačním 
centru, což jsou edice a reedice materiálů, které se týkají turistických informací a edice materiálů 
cestovního ruchu.  

Ing. Kittner 
Plán umíme dát. Kancelář primátora z té položky kupuje všechny materiály, které se pak rozdávají, 

to jsou materiály, když nás někdo požádá, že tady pořádá mistrovství republiky v něčem a má tam 100 
účastníků a chtěl by dát nějaký propagační materiál, tak nás požádá a my mu propagační materiály 
poskytneme a on je pak rozdává. Není to, co rozdáme v kanceláři primátora, slouží to pro ostatní. 
Schvaluje se to podle výše částky, něco je v pravomoci vedoucího oddělení, nad nějakou částku to jde 
do porady vedení a nějakou částkou do rady. Výše peněz se odvíjí od počtu účastníků a co se dává. 

Mgr. Korytář 
Akce Ještěd 0,5 mil.? 

Ing. Kittner 
To jsou Dny na Ještědu, které vždy probíhají, tradičně je to akce, to jsou náklady na tuto akci.  

Mgr. Korytář 
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Prosím podrobnější členění – Festival NISA 2,3 mil., je to vysoká částka, když ji srovnám s tím, 
kolik peněz je v jiných fondech, kde o mnohem menší peníze soutěží desítky organizací a tady je na 
jednu akci vyčleněno skoro 2,5 mil., tak by mě zajímalo, na které konkrétní položky tyto peníze jdou? 

Ing. Červinka 
Podstatná část této položky je Liberecký jarmark, to je zhruba asi 1,5 mil. Kč s veškerými náklady 

a zbytek jsou veškeré akce, které se pořádají v rámci celého festivalu vč. propagace. Festival probíhá 
celý měsíc červen. Podrobnější informace vám dá pan Korych.  

Ing. Kittner 
Zase to umíme připravit, jenom to potřebujeme vědět. 

Mgr. Korytář 
Budu navrhovat nějaké změny, tak možná bychom některé položky v rozpočtu dnes nemuseli 

schvalovat, pokud to úplně nespěchá a mohli bychom si počkat na položkové zdůvodnění a schválit je 
třeba v lednu nebo v únoru. To bude v návrzích usnesení.  

Položka audit 1 mil. Kč celkové hospodaření radnice, jde o více auditů? 

Ing. Svoboda 
Jedná se nejenom o audit hospodaření radnice, ale auditor nám dělá auditorské zprávy i pro naše 

velké příspěvkové organizace, je to 7 akcí.  

Mgr. Korytář 
Mandátní smlouva za 1,25 mil. Tady byla informace, že část z té položky ve výši 750 tis. má jít na 

něco s evropskými projekty? 

Ing. Palouš 
Nejedná se o evropské projekty, jedná se o spolupráci na projektech, které jsou financovány ze 

státního rozpočtu naší republiky. 

Mgr. Korytář 
Mohl byste mi tuto položku trochu přiblížit, abych si dokázal pod tím něco představit. Moje 

představa je taková, že na radnici je nějaké oddělení, které tyto dotace připravuje, získává je, realizuje 
a vyúčtovává je. Nevím, na co přesně je mandátní smlouva určená. 

Ing. Palouš 
Mandátní smlouva je určená na spolupráci s tímto oddělením a především „gro“ mandátní smlouvy 

se v tuto chvíli jedná o dotace ze státního rozpočtu na mistrovství světa (MS). 

Ing. Kittner 
My vlastně toto oddělení máme, ale občas ho posilujeme externě, protože lidé nejsou zaměstnanci, 

které bychom tam chtěli mít a v souvislosti s MS nebo s některými akcemi, je to nárazová záležitost, 
nechceme mít o 2 zaměstnance navíc, jak je jednou přijmeme, tak už je musíme mít. Část oddělení 
jsou stálí zaměstnanci a oni občas používají na smlouvu, mj. jedna z těch zaměstnankyň nám odešla a 
spolupracuje s námi na smlouvu, protože už nechtěla být zaměstnankyní magistrátu.  

Mgr. Korytář 
Město vytvořilo před několika lety a. s. Sportovní areál Ještěd (SAJ), který se touto činností 

zabývá, v letošním nebo v příštím roce bude mít příjem 8 mil. z pronájmu areálu a nechápu, proč toto 
neřeší SAJ z těchto peněz, proč na to musí být vytvořená další položka z rozpočtu na věci, které 
vlastně souvisejí s něčím, co tady spadá pod městskou a. s., která na to peníze má? 
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Ing. Kittner 
Nespadá, veškeré dotace a investorem veškerých staveb musí být město, jinak bychom dotace 

nezískali, to je jedna ze zásadních podmínek státu. Musíme to zařídit my, my také budeme vlastníky 
toho, co se vybuduje, jestli potom vložíme do SAJ, co s tím potom uděláme, to jsou další kroky. Město 
je investorem a jednak vlastníkem, protože to byla jedna ze zásadních podmínek státu. 

Mgr. Korytář 
To bude žádat město, ale jestli se nepletu, tak SAJ již v minulosti město zastupoval v některých i 

správních řízeních a moje otázka zní: proč SAJ nemůže město zastupovat zrovna v této činnosti tak, 
aby nemusela být financovaná z městského rozpočtu. Je v tom nějaká právní překážka? 

Ing. Kittner 
My si nemyslíme, že to je správně. Teoreticky by to bylo možné, ale bylo by to velmi 

komplikované, protože stát požaduje, aby investor bylo město, nehledě na to, že SAJ na tuto činnost 
není vybaven. SAJ může zastupovat město při stavebním povolení atd., ale toto je odborná činnost 
především s úřadováním těch dotací, ISPROFINY a podobné věci, programy, které se tvořily 
speciálně pro MS, a na to není SAJ vybaven. Z těch 8 mil. SAJ platí nějaké závazky, aby mohl 
pronajímat majetek, platíme nájmy za pozemky a podstatnou část platíme jako vyrovnání s SK Ještěd, 
které je 2,5 mil. Kč ročně. Tzn. ta smlouva, která byla přijata před lety, kdy vlastně se dorovnával 
majetek, který v areálu je, a to platí z těch peněz SAJ. Je to na delší diskusi, je možné se s tím 
seznámit, není žádný problém.  

Mgr. Korytář 
MS příprava a realizace 17 mil., prosím položku rozklíčovat. 

Ing. Kittner 
To je náš odhad, co budeme potřebovat, protože my z každé akce máme nějaké vlastní podíly, 

dotace jsou z vládního usnesení a projekty, které jsou za námi a podobné věci. Je to odhad, akce 
postupuje a těch položek tam bude hodně.  

Mgr. Korytář 
Jsou tady cyklostezky projektová dokumentace a je tady 0,3 mil.? 

Ing. Kittner 
To je nějaká konkrétní nebo je to podíl na něco, já nevím? 

Mgr. Korytář 
Druhá otázka k této položce, přehlédl jsem to, nebo v tom rozpočtu nejsou žádné peníze na 

realizaci cyklostezek v příštím roce.  

Ing. Kittner 
V tuto chvíli tam žádné nejsou, to by byla investiční akce. 

Mgr. Korytář 
Výkupy pozemků Vesec 18 mil., ostatní výkupy 15 mil., to jsou peníze s tím, co jsme schvalovali 

letos nebo to budou další výkupy v příštím roce? 

Ing. Kittner 
Ne, to jsou peníze, tak jak naschvalovali letos, většinou jsou tam různé splátkové kalendáře, tak 

předpokládám, pan Fuchs je tady, mne opraví, nepočítáme s tím, že bychom ještě něco dále 
vykupovali a 15 mil. výkupů jsou různé výkupy ... 
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Ing. Fuchs 
K MS výkupy – to jsou smluvní závazky, které už zastupitelstvem proběhly a které nastávají v roce 

2007, takže to je pod smlouvou, tam musíme hradit. Výkupy pozemků – to jsou víceméně také 
smluvní závazky, MUDr. Kolomá chtěla rozpis těchto výkupů, takže je dostane a dostanete je i vy.To 
jsou ostatní výkupy související s investičními akcemi realizovanými v minulosti. 

Mgr. Korytář 
Položka regenerace sídliště Rochlice. Je tady v příštím roce výdaj ve výši 10 mil. Kč, chtěl bych se 

zeptat, kolik je celkový rozpočet této akce regenerace sídliště Rochlice?  

Ing. Kittner 
To asi ještě neumíme říct, to je v podstatě na další etapu, protože projekt regenerace má asi 5 etap, 

postupně je chceme realizovat, tak tady počítáme s 10 mil. na další etapu této regenerace, protože si 
myslíme, že je dobré v ní pokračovat. 

Mgr. Korytář 
Já si myslím také, že je to dobře, jenom chci vědět, jestli těch 10 mil., když investujeme, jestli 

budeme mít polovinu celé regenerace za sebou, nebo jestli to bude 1/3 nebo kolik je to z celkového 
projektu? 

Ing. Kittner 
Myslím si, že nebudeme ani v polovině. Ideový projekt je asi na 5 etap, toto je druhá a něco už je 

připraveno ve smyslu projektových dokumentací, něco je jenom v záměru, neumíme říci, že celkově to 
bude stát tolik, ale v každém případě bude toho ještě daleko více, protože jsou i etapy parkování, 
parkovací domy to jsou zase úplně jiné peníze. Žádá se o dotace, v případě, že dostaneme dotace, 
budeme muset mít nějaký vlastní podíl, takže my tam máme peníze připravené. 

Mgr. Korytář 
Strana 29 dotace Ještědské sportovní a Stadionu, obě společnosti s ručením omezeným. Chci se 

zeptat, jestli mohu někde získat informace o hospodaření těchto společností, abych dokázal odhadnout, 
jestli příspěvek je adekvátní nebo není? 

Ing. Kittner 
Příspěvek není k odhadování, máme uzavřené nějaké smlouvy schválené zastupitelstvem, 

příspěvky jsou napsané a každá z těchto organizací nám dává výroční zprávu, zprávu hospodaření atd., 
ty budou postupně do zastupitelstva chodit, součástí smluv jsou termíny, do kdy nám musí dávat 
informace a ty se do zastupitelstva předkládají. Dostáváme vyúčtování těchto dotací. 

Mgr. Korytář 
Strana 32, položka Jídelny v ekonomickém pronájmu, náklady 6,2 mil. Nenašel jsem položku, jaké 

jsou příjmy z pronájmů? Jak je pro nás výhodné jídelny pronajímat? 

Ing. Kittner 
Nevím, kdo odpoví?  

Mgr. Kalous 
Já se omlouvám, já mám v ruce jiný materiál, údaje na straně 32 jsou příjmy – to je za pronájem. 

Název „pronájem“ není úplně šťastný, položka vyjadřuje náklady na stravování žáků v jídelnách, které 
jsou v ekonomickém pronájmu vyjma mezd, tzn. provozní náklady, které vlastně tím, že to není naše 
kuchyně, tak my je šetříme, touto formou se vlastně hradí. To je dovoz jídel do škol i z výdejen.  

Mgr. Korytář 
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Strana 32, položka dovybavení základních škol 1 mil. Chci se zeptat, jedná se o stejnou položku, o 
které jsme se bavili v rozpočtové změně, z které jsme nakonec odebírali 700 tis. a dávali jsme do 
něčeho jiného? 

Ing. Kittner 
Ano. Ne do něčeho jiného, stejným způsobem to bude probíhat teď, tzn. jednotlivé věci se budou 

zase rozhazovat rozpočtovými opatřeními na školy. 

Mgr. Korytář 
Ano, ale už nepůjde o dovybavení základních škol, pokud by to mělo probíhat stejným způsobem.  

Ing. Kittner 
Otázka je, čemu říkáme dovybavení základních škol.  

Mgr. Korytář 
Na to se teď ptám, rád bych věděl, co v tom milionu je a pokud z něho budeme ubírat, tak kde 

ubíráme.  

Ing. Kittner 
My nevíme, co v tom milionu je, musíte objet školy a co budou chtít. To je na to, co se objeví 

během roku havárie atd. Nyní neumíme říci, na co to bude. 

Mgr. Korytář 
Položka ve výši 1 mil. Kč, kde je 1 mil. určen na opravy vyplývající z aktuálního technického stavu 

základních škol, tzn. jestli to dobře chápu, tak pokud by rozpočtové opatření v příštím roce mělo 
probíhat jako letos, tak je možné, že peníze, které mají jít na dovybavení základních a mateřských 
škol, nebudou v té výši jako je teď schvalujeme, pokud akutní opravy nebo havárie, které vyplývají 
z nedostatečného technického stavu základních a mateřských škol, si vyžádají více peněz, takže 
budeme muset z těchto peněz řešit tyto opravy a na to dovybavení základních škol budou peníze opět 
chybět.  

N. Jozífková 
Je to tak, že když někde je havárie, např. praskne voda, vytopíme třídu, musíme přijít k tomu, 

abychom to opravili, čímž se to stává, když je to nad 200 tis. Kč, akce investičního charakteru, ale 
v tom už není vybavení třídy, poškodíme lavice, poškodí se tím tabule atd., takže to je to dovybavení, 
které se hradí z jiné účetní položky a ve druhé položce, kde máte opravy, tak z toho se hradí havárie a 
je to jenom proto, že se to účetně musí takto účtovat. Ve stavebních pracech nejsou pevně spojené 
části budovy, což jsou třeba kotle, lavice atd.  

Mgr. Korytář 
Další otázka je k opravám – opravy vyplývající z aktuálního technického stavu ZŠ a MŠ, v obou je 

položka 1 mil. Kč, jedná se vlastně o akutní záležitosti. Mohli bychom dostat informaci, kolik by stála 
oprava všech našich objektů, školských zařízení ať už ZŠ nebo MŠ tak, aby položka na akutní opravy 
by se dala v dalších letech snižovat, kolik to asi je? 

Ing. Červinka 
To samozřejmě můžeme, ale jsou to desítky, možná stovky milionů korun. Je to spočítané, je 

udělaná kompletní pasportizace a jsou informace k dispozici. 

Mgr. Korytář 
Na minulém zastupitelstvu jsme se bavili o tom, že se bude opravovat MŠ Pekárkova, aby se 

zmenšil tlak, který je ve školkách na sídlišti Kunratická. Já jsem je tady nenašel? 
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Ing. Červinka 
Budeme usilovat v příštím roce o získání dotace na tuto školku a budeme to řešit i nadále, nevím, 

jestli se to podaří vyřešit v příštím roce. 

Ing. Kittner 
Na podíly na dotace tam je rezerva 20 mil. Kč, my nemůžeme rozpočtovat dotace, nevíme, jak je 

získáme.  

Mgr. Korytář 
Pokud bychom se rozhodli školku opravit z prostředků města, tak to tam můžeme dát. 

Ing. Kittner 
Musíme to dát do rozpočtu. 

Mgr. Korytář 
Příspěvek organizaci Spacium 900 tis. na činnost a 400 tis. na projekty. Proč máme tuto jednu 

neziskovou organizaci v rozpočtu, když ostatní neziskové organizace musí soutěžit o peníze na své 
projekty v rámci výběrových řízení. Kromě toho se chci zeptat, jestli je správná informace, že 
Spacium získalo přímou dotaci ze státního rozpočtu ve výši několika milionů?  

Ing. Kittner 
Odpověď na první otázku: protože jsme jejím zakladatelem. Na druhou otázku informace je 

správná, ale dotace je na konkrétní účel, to není, že to je dotace na provoz Spacia. To je dotace na 
projekty, které si podalo Spacium, jedná se o jeden projekt, který chce Spacium zde realizovat, je 
podobný, jaký tady byl v r. 1969 a je to tuším na instalaci „lavičky“, což je projekt konkrétní.  

Mgr. Korytář 
Vklad do společnosti Sportovní areál Liberec ve výši 6 mil. Kč, o co se jedná? 

Ing. Svoboda 
To je plánovaný vklad do společnosti mimo základní kapitál, který bude sloužit společnosti 

k úhradě úvěrů ve výši 159 mil. Kč, které dostala na rekonstrukci stávajících sportovišť, které si vzala.  

Ing. Kittner 
Je to splátka. 

Mgr. Korytář 
Strana 39, provoz a správa informační sítě MML, částka 32 mil. Kč? Mohl bych vědět, jakým 

způsobem správa informační sítě probíhá, jestli je to dodavatelsky jednou nebo více firmami? Co to 
všechno obsahuje.  

JUDr. Řeháček 
Tato položka přesně odpovídá výši ročního kontraktu, které má města na základě výběrového řízení 

uzavřené s Libereckou informační společností, a. s. Probíhá to tak, že LIS poskytuje své služby zhruba 
v 16 modulech, každý modul se týká určité činnosti MML ať už jsou to běžné věci, ať už je to provoz 
klasických kancelářských balíků nebo zmiňované SAP, které je finančně dost náročné a každý měsíc 
dochází k verifikace našich požadavků a konfrontování výkonů s realitou a na základě toho je potom 
měsíčně LIS zfakturováno a po odsouhlasení částek je to uhrazeno. Částka je v podstatě závazek 
města, který musí zaplatit v případě, že služby jsou poskytovány řádně, včas a v dané kvalitě.  

Mgr. Korytář 
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Odvody za nezaměstnávání osob se změněnou pracovní schopností 150 tis. Kč. Chci se zeptat, 
jestli to je stoprocentní příspěvek nebo nějaká část? Zajímá mne, jestli město zaměstnává aspoň nějaké 
osoby se změněnou pracovní schopností nebo 150 tis. je stoprocentní sankce za nezaměstnávání? 

JUDr. Řeháček 
Není to stoprocentní sankce, nejsem bohužel schopen reagovat přesně, kolik máme osob, které mají 

změněnou pracovní schopnost podle staré legislativy. Nicméně, ono je to trochu složité v našem 
prostředí, kdy my na jedné straně máme zákon 312/2002 Sb. o úřednících, kdy máme nějaké 
požadavky na příjímání lidí, a na druhé straně jedeme jako jakýkoliv jiný zaměstnavatel v režimu 
zákoníku práce a pracovněprávních předpisů, i když v podstatě je tam povinnost zaměstnávání osob ze 
změněnou pracovní schopností. Je velmi složité skloubit tyto dvě věci dohromady. Částka se zdá být 
veliká, my se budeme snažit ji ještě dále snížit tím, že budeme služby od subjektů, které vlastně 
zaměstnávají osoby zdravotně postižené, čímž se to v nějakých procentech dá nahradit. Tato částka v 
rozpočtu je stanovena tak, jako kdyby se nám to nemělo podařit. Pokud se to podaří, částka se uspoří 
aspoň z části.  

Mgr. Korytář 
Strana 44, údržba veřejné zeleně, vlastní akce, což je myslím, dříve pod technickým odborem? Jak 

je toto přesně ošetřeno, myslel jsem, že celou údržbu dělají technické služby, příp. jiné firmy, tak na 
co jsou tyto peníze určeny? 

M. Šír 
Nedělají vše TSML, část akcí, zejména takové lepší parky apod. dělá oddělení samostatně a na tyto 

akce se potom průběžně vypisují výběrová řízení.  

Ing. Kittner 
Je to zhruba tak, že TSML dělají jakousi základní údržbu, když pak chceme něco navíc, tak na to 

jsou nějaké prostředky a to už jde samostatně.  

Mgr. Korytář 
Položka DH v ul. Červeného 1 milion Kč, co to je? 

M. Šír 
Je to dětské hřiště v ul. Červeného. 

Mgr. Korytář 
Položka odtahy vozidel 5 mil. Kč. To jsou náklady na odtahy vozidel, je k tomu nějaká příjmová 

položka a v jaké výši? 

M. Šír 
Ano, proti této položce je na straně příjmu příjmová položka. Na dotaz v jaké výši odpovídá p. Šír: 

ve velice podobné výši, něco málo se doplácí, není to velká částka.  

Mgr. Korytář 
Tzn., že příjmy, které máme za odtahy jsou menší, než náklady, které na to vydáváme? 

M. Šír 
Je to podobné jako v případě odpadů, jestliže chceme mít čisté město, tak to stojí nějaké peníze. 

Souvisí to s tím, že je podepsaná určitá smlouva, někdo musí službu zajišťovat a vy potřebujete 
vozidlo odtáhnout v určitou dobu a není možné si najímat služby nahodile. My musíme zaručit firmě 
určité příjmy a zase nechceme odtahovat vozidla za každou cenu.  

Mgr. Korytář 
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Kde je možné získat vyúčtování tohoto způsobu vozidel odtahu ve městě? 

M. Šír 
Samozřejmě připravíme, pokud se na nás obrátíte, dostanete kompletní přehled. 

Mgr. Korytář 
Další 2 položky, které mi nejdou dohromady, je tam 23 milionů na veřejné osvětlení firma Eltodo a 

vedle je ještě položka na veřejné osvětlení, které jde mimo to? O co se jedná? 

M. Šír 
Položka Eltodo, tzn. že musíme zaplatit za proud a provoz veřejného osvětlení. 2 mil. je na 

výstavbu nových světelných bodů.  

Mgr. Korytář 
Mohl byste to nějak specifikovat 2 miliony na výstavbu světelných bodů, co si pod tím máme 

představit? 

M. Šír 
Například postaví se nová sídelní lokalita, teď je to konkrétně na příští rok ulice Březnická, a tam 

bude osvětlení stát zhruba 500 tis. Kč, a to je jedna ulice.  

Ing. Kittner 
Smlouva Eltodo má také nějakou investiční část, ale to investují do toho, co máme. Toto je, co 

výstavbou získáváme, co si musíme postavit my.  

Mgr. Korytář 
Strana 47, neinvestiční dotace OPS 1,3 mil., o co se jedná? 

Ing. Kittner 
Máte tam nějaké oddělení?  

N. Jozífková 
To je paní Červinská, to bude možná překlep. 

Mgr. Červinská 
To je dotace pro Obecně prospěšnou společnost veřejně prospěšná práce, která byla městem 

založena. Zaměstnává lidi na veřejně prospěšné práce a většinu peněz na mzdy dostane od Úřadu 
práce jako dotaci. Toto je na doplatky mezd, protože nestačí dotace z Úřadu práce.  

Ing. Kittner 
Když zaměstnáváme nějakého člověka, nikdy nedostaneme 100 % mzdy, takže musíme zbytek 

doplácet my. My je většinou používáme pro sebe, ono od těch lidí až takový velký zájem není, nejvíce 
ti lidé pracovali v lázních, vyklízení apod. Používáme je také na úklid apod. věci.   

N. Jozífková 
Pokud bychom za ně fakturovali, tak si zrušíme možnost příspěvku od pracovního úřadu.  

Ing. Morávek 
Já v souladu s touto diskusí bych chtěl říci, že je velký prostor pro to v jednotlivých komisích a do 

finančního výboru budu dávat návrh, abychom posoudili dopad připomínek, které tady jsou, protože se 
domnívám, ani odpovědi, které tady byly, nelze úplně akceptovat, domnívám se, že je potřeba detailně 
projednávat v jednotlivých komisích a pokusit se ještě dříve než před sestavováním rozpočtu vniknout 
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více do toho, jak se rozpočet dělá a co by bylo dobré nejen z hlediska úředníků, ale co by bylo dobré 
také z hlediska občanů. Byl bych rád, kdyby Mgr. Korytář netrval na svém návrhu, abychom vytvořili 
nějaký precedens, jak má přesně vypadat čistopis návrhu na rozpočet, jestli to má být v tomto fóru 
nebo v jiném fóru, protože i ve finančním výboru jsme měli připomínku k tomu, že jsme měli také 
některé číselné řady z minulosti a bylo tam i jednoznačně řečeno, že se ve spolupráci s LIS k této věci 
znovu vrátí příslušní zpracovatele a proto doporučuji, aby Mgr. Korytář souhlasil, že tyto jeho 
záležitosti projednáme ve finančním výboru.  

Pak zde byl návrh, že byl i určitý seminář k problematice tvorby a potom samozřejmě i sledování 
rozpočtu. Chtěl bych zdůraznit, že nyní bude muset být sestaven závěrečný účet našeho města za 
letošní rok, budou k dispozici výkazy o tom, jaký byl rozpočet a jaká byla skutečnost letošního roku a 
pak budou také počínaje měsícem lednem také předkládány výkazy o tom, jak se plní rozpočet roku 
2007. A tam, kde by byla potřeba změnit rozpočet roku 2007, od toho jsou rozpočtová opatření. Já 
znovu opakuji, co jsem říkal v jedné části, finanční výbor doporučil, abychom my návrh rozpočtu 
schválili s tím, že může být řada připomínek a také byly, ale pokud budou ještě shledány během roku, 
že tam je potřeba něco doplnit, nebo vyjmout, ale se znalostí věci, tak od toho slouží rozpočtová 
opatření.  

Měl bych výtku předsedajícímu, že měl dát odsouhlasit zastupitelstvu, aby jeden příspěvek nebyl 
delší než 3 minuty.  

Ing. Kittner 
Děkuji, já jsem neviděl nesouhlas, nechtěl jsem omezovat diskusi, je to zase trošku, že to člověk 

nikdy nemůže udělat dobře.  

Ing. Mrklas 
Mě by zajímalo na straně 26 jako běžný výdaj dražby 6 mil. 

Ing. Kittner 
To je odměna dražebníka za dražby. Dražebník to nedělá zadarmo, tzn. že on za to má na základě 

výběrového řízení nějakou službu. Normálně je to služba.  

Ing. Mrklas 
A k tomu je někde nějaký prodaný majetek a nějaký výnos, který ten dražebník ... 

Ing. Kittner 
Všechny naše dražby co schvalujete prodej formou veřejných dražeb dobrovolných, tak to je ono a 

to dělá pro nás dražebník a on má za to odměnu. 

Ing. Mrklas 
Takže odpověď je, že to jsou dražby, které se konají v rámci toho schvalování.  

Ing. Kittner 
Odměna je daná z toho, co vydraží.  

Ing. Mrklas 
Jaké procento je dohodnuté? odpověď Smlouva s dražebníkem je na odboru ekonomiky. 

Mgr. Korytář 
Chci krátce odpovědět kolegovi Morávkovi, že návrh na technické předkládání stáhnu, pokud to 

bude projednávat finanční výbor, tak si myslím, že to počká ještě nějaké další zastupitelstvo.  

Ing. Kittner 
Myslím si, že nehrozí nějaké prodlení, protože 1. rozpočtové opatření bude asi v únoru.  
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Prosím o návrhy k případnému hlasování o rozpočtu. Žádný návrh není, budeme hlasovat. 

Mgr. Morávková 
Aby nezapadla připomínka, tak bychom měli do usnesení dát: ... schvaluje materiál, který byl 

vyvěšen na úřední desce, protože my máme jako zastupitelé materiál opravdu jiný.  

Ing. Kittner 
Máte ten samý, ta čísla jsou stejná, jsou jinak členěná, protože probíhá reorganizace magistrátu a 

my se snažíme, abyste to měli co nejaktuálnější, ale čísla jako součet těch čísel i ta jednotlivá oddělení 
jsou stejná. Jestliže mezi tím došlo k nějakému přesunu činnosti od pana náměstka Šíra k paní 
náměstkyni Jozífkové, tak se přesunuly částky.  

Ing. Morávková 
Na úřední desce je vyvěšen materiál, který tyto změny nezahrnuje.  

Ing. Kittner 
To musí viset 15 dnů, takže tam je stav k 5. 12., kdy to rada schválila. My jsme vám dali 

aktualizovaný rozpočet, ale číselně došlo jenom k přesunům v odděleních. Ale činnosti, položky se 
tam žádné nepřidávaly. Je to dané tím, že to v příštích letech nebude, probíhá také změna organizační 
struktury, byly volby, příští rok nebudeme dělat, abychom měnili organizační strukturu do rozpočtu.  

Mgr. Korytář 
Technická poznámka. Mám trochu nejasno, budeme schvalovat všech těch 52 stránek? 

Ing. Kittner 
Schvalujete materiál návrh rozpočtu 2007, dokladovou část ne. 

Ing. Svoboda 
Tam je jednoznačné dělítko, návrh rozpočtu Statutárního města a řízených organizací – dokladová 

část, a to je příloha pro vaši informaci, a to od začátku až po tuto stránku je to, co schvalujete. Stránky 
v počítači se liší od toho, co je tištěné.  

Ing. Kittner 
Můžeme hlasovat o rozpočtu.  

h l a s o v á n í  č . 28 -  pro 24,  proti  4,  zdržel  se 8 -  návrh byl  př i jat  

K bodu č. 19/  

Dodatek č. 3 ke zřizovací listině ZŠ a ZuŠ Liberec, Jabloňová 564/43, přísp. 
organizace 

Ing. Kittner 
Rozšiřujeme poradenskou činnost v oblasti společenských věd a rozvoje osobnosti, protože škola 

se zabývá i určitými školeními, a na to potřebuje.  

h l a s o v á n í  č . 29 -  pro 35,  proti  0,  zdržel  se 0 -  návrh byl  př i jat  

K bodu č. 20/  

Návrh 18a. změny územního plánu města Liberec 

K bodu nebylo diskutováno, hlasováno o předloženém návrhu usnesení. 
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h l a s o v á n í  č . 30 -  pro 32,  proti  1,  zdržel  se 2 -  návrh byl  př i jat  

 

K bodu č. 21/  

Návrh 18b. změny územního plánu města Liberec 

K bodu nebylo diskutováno, hlasováno o předloženém návrhu usnesení. 

h l a s o v á n í  č . 31 -  pro 33,  proti  0,  zdržel  se 2 -  návrh byl  př i jat  

K bodu č. 23/ 

Návrh 27. změny územního plánu města Liberec 

Ing. Kittner 
Je to jediná změna, území Perštýn. Prosím diskusi. 

MUDr. Absolonová 
Po diskusi v našem klubu tuto změnu považujeme za velmi nešťastnou v situaci, dle dosavadních 

dokumentů je oblast určena převážně pro bydlení bez velkých obchodních domů. Myslíme si, že to je 
lokalita převážně pro bydlení bez toho, aby tam byl velký obchodní dům, lokalitu by zatěžoval 
dopravou. Navíc lidé, kteří budou bydlet ve městě, nebudou mít potřebu pořizovat další automobily, 
myslíme si, že by tím v centru bydlelo více lidí a nestalo by se centrum lokalitou spíše vybydlenou, 
kam docházejí jenom úředníci do kanceláří a obchodníci do obchodů. Úplně nakonec si myslím, že i 
lidé, kteří tam dosud bydlí a viděli, jaký je tam územní plán, tak je to pro ně situace nespravedlivá, 
když najednou poté, co si tam pořídili byt, by mělo dojít ke změně územního plánu s tím, že by se tam 
změnila dopravní situace. Nedokáži si představit, že by lokalitou Liebiegova městečka se zvýšil 
provoz. Už teď třeba v zimních měsících tam doprava musí být velmi obtížná po těch „kočičích 
hlavách“ a jízdu náměstím pod branou zvládnou asi jenom čtyřkolky, normální automobily velmi 
těžko.  

Ing. Mrklas 
Našel jsem ve starých dokumentech, že odbor strategie a územní koncepce toto řešení nedoporučil 

a předpokládám, že na tomto odboru jsou odborníci a chtěl bych se zeptat na důvod, proč to 
nedoporučil? 

Ing. Kittner 
Zeptám se pana náměstka, i když nevím v jakých starých dokumentech. Tam máme vyjádření 

jednotlivých orgánů.  

Ing. Mrklas 
Je to materiál ze zasedání zastupitelstva 9. 3. 2006. 

Ing. Kittner 
To je možná u podnětu. Podnět byl schválen zastupitelstvem. My jsme povinni v té změně 

pokračovat, jak budou rozhodovat dále, to je na tomto zastupitelstvu. Důležitá jsou vyjádření orgánů 
státní správy tzv. DOS, které tady máte a ze zákona bez jejich souhlasu nelze pokračovat, pakliže oni 
souhlas dají, tak my musíme pokračovat a je na nás zastupitelích, aby rozhodli, co dál.  

Ing. Mrklas 
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V pořádku, my jsme zde noví zastupitelé, takže tuto informaci, která proběhla tenkrát, jsme neměli, 
tak prosím, jestli by mi k tomu mohl někdo něco říct. 

Ing. Kittner 
Myslím, že v podstatě jsou tady dva názory, jeden, že by to tam mohlo být a druhý, který tady 

poměrně jasně tlumočila Dr. Absolonová. Já si myslím, že i na tom odboru jsou různé názory a toto je 
ten druhý názor, který víceméně je poměrně přesným vyjádřením obav, tzn. doprava a přílišná zátěž. A 
pak je zde velký spor o tom, to je napříč všemi epochami, kolik, kde má být obchodních domů, i u 
odborníků tomu tak je. 

Ing. Morávek 
Při zadávání byl předveden jednoznačně návrh projektového řešení dopravy. Doufám, že zůstává 

stále stejný, protože bylo počítáno i s odváděním dopravy z jiné strany, spíše většina že by pak byla 
podél Nisy, nebo větší část zátěže podél Nisy a předpokládá se větší křižovatka Košická, doufám, že to 
tak zůstalo. Pak by podle těchto odborníků bylo schopno toto území dopravu odvézt. A právě proto mě 
zarazilo, že obecně se o tom hovoří, že území není pro takovýto účel přestavby úplně vhodné a přitom 
nebyly uplatněny žádné námitky.  

Ing. Kittner 
Na to já těžko mohu reagovat.  

Ing. Morávek 
Měly to být námitky, event. jiné doporučení od všech dotčených orgánů a žádné námitky nepřišly? 

Bylo by dobré informovat zastupitelstvo o současném stavu. 

Ing. Rada 
Omlouvám se, že vstupuji do této diskuse. V průběhu pořizování této změny, já to charakterizuji 

tím, že jsme utrpěl určitou schizofrenii, protože v počátku, kdy se změna začala pořizovat, tak jsem 
byl pořizovatelem. Pořizovatel je hodnocen kladně, jestliže je schopen změnu projednat. Během 
vývoje jsem přešel na odbor strategie a územní koncepce a ty strategie posuzuje vhodnost záměru. 
K vašemu rozhodování. My jsme uplatnili své námitky, nejsme dotčený orgán státní správy, nemáme 
kulaté razítko na to, abychom byli bráni v potaz stavebním úřadem, který je pořizovatelem. My jsme 
své námitky uplatnili při návrhu zadání. Vzhledem k tomu, že žadatel vyhověl všem našim námitkám 
a přesvědčil nás, že budou řešeny v dalším stupni projektové dokumentace, souhlasili jsme s tím, aby 
se pokračovalo v pořizování změny. Protože vyhověl všem našim námitkám, při návrhu posuzuje už 
ne princip toho návrhu, ale jestli bylo vyhověno všem námitkám a podmínkám a podepsaným 
dohodám při návrhu zadání.  

K vašim obavám, aby nedošlo k tomu, že dojde k enormnímu zatížení území jakýmikoliv vlivy, tak 
město požádalo krajský úřad o vypracování EIA. My jsme zadávali do podmínek EIA, jaké body tam 
mají být řešeny: doprava, vlivy dopravy na okolí, emise jak zplodin, tak hlukové na ovlivnění 
bytového fondu v okolí atd. Nikde není řečeno, že EIA dopadne kladně ve prospěch projektu. V té 
změně dochází, že z ploch smíšených městských se mění na smíšené centrální. V obou dvou funkčních 
plochách je možnost stavět bytové domy v blocích. Akorát poměr obchodních ploch je u současného 
návrhu větší. Říkám výsledek EIA může dopadnout tak, že právě zvýšené obchodní plochy neunesou 
nebo nebudou schopny vyhovět zátěžovým parametrům, které vyjdou z EIA a investor sám bude 
muset ustoupit v rámci realizace stavby, aby předložil projekt, kde bude větší podíl bydlení, které 
méně zatíží svými vlivy okolí než je původní záměr. Pojistka tam pořád je.  

Ing. Kittner 
Děkuji, takže pan Rada řekl to, co vlastně nyní následuje, i když my toto schválíme, investor má 

„míč na své straně“ a musí vyhovět naším požadavkům, proces pokračuje, změnou územního plánu to 
nekončí, to je jakási možnost, pak bude muset investor standardně požádat o územní rozhodnutí, 
stavební povolení, kde se všichni vyjadřují. Názory na to jsou různé, jak to bude, jenom je třeba brát 
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také v potaz to, že pozemky tam jsou dost v soukromých rukou, takže o tom, že by bychom tam chtěli 
něco, je sice pravda, na druhou stranu musíme chtě nechtě brát v potaz, co tam chce investor, protože 
my maximálně můžeme dosáhnout toho, že tam nebude nic, ale nemůžeme vnutit investorovi, že tam 
bude to, co chceme, když on to nechce.  

Ing. Šolc 
My jsme v rámci SOS pro Liberec také po zralé úvaze a diskusi došli k následujícímu – my lokalitu 

považujeme za jednu z velmi cenných pro městské bydlení a řekl bych, že to je, co se týká rozvojové 
plochy na bydlení v centru města jedna z mála, které městu zbývají a vnímáme, že pozemek někomu 
patří a dotyčný subjekt, když si jej pořizoval, tak si jej pořizoval s tím, že v územním plánu je určen 
k bydlení. Všichni, kdo tam byli, víme, že z toho pozemku je nádherný výhled na město a že těch 
velkých prodejních ploch je po realizaci promenády a na tom pozemku po Textilaně jich bude 
relativně dost. A já osobně se domnívám, že bychom tento pozemek měli nechat jeho původnímu 
využití a myslet si, že my dáme nějaké regulativy a ten investor je nesplní a potom od záměru 
odstoupí, je poměrně naivní. Pokud on tam obchod bude chtít postavit, protože je to lukrativní 
záležitost, tak on regulativy bude chtít splnit na nějaké hraně a potom k roku 2008 to dopravní řešení 
třeba bude vyhovovat, ale v roce 2030 už vyhovovat nemusí. Osobně bych byl pro to zamítnout. 

Ing. Kittner 
Je to věc názoru, tady bude názor o tom, jestli to je vhodné, nevhodné, to má každý jiný, tak 

jednoduché to samozřejmě není. Dopravní úřad a všichni posuzují dopravu z hlediska dopravních 
modelů, kde se musí modelovat i nějaký rozvoj, to nefunguje tak, že ... a dokonce jsou na to i 
standardní postupy a investor model má vytvořený, vytvářela ho renomovaná firma, která musí 
akceptovat i prognózy rozvoje dopravy a třeba zjišťuje naše plány, jaké to zatížení bude, jak tam 
budou jezdit tramvaje atd. Není to tak, že se posuzuje teď, momentálně to projde, to už jsme o něco 
dále. Ale jinak je to otázka vhodnosti, nevhodnosti, to co jste řekl, je pravda, prostě investor tam chce 
postavit něco a asi to nebude tak, že my mu řekneme, ono to nejde, my to nechceme, on se toho vzdá. 
My si můžeme klást nějaké požadavky, aby to bylo průchozí a on je bude muset splnit, rozhodně 
nepůjde tak, že nad tím mávne rukou, už tam něco nainvestoval. Myslet si, že svými požadavky, ho od 
toho odradíme, to je naivní. On je splní, je otázka, kolik ho to bude stát, ale i ty peníze do toho 
v nějaké rozumné míře dá, protože si to umějí spočítat.  

Mgr. Korytář 
Chtěl jsem polemizovat s tím vaším vyjádřením, když říkáte, že buď dosáhneme toho, že tam nic 

nebude, nebo tam bude to, co bude chtít investor. Já už to slyším opakovaně, ale, pokud toto budeme 
tvrdit, tak to tak v Liberci bude fungovat, že o dalším rozvoji města budou rozhodovat zejména 
investoři a ne město, rada, zastupitelstvo. Myslím si, že od toho je územní plánování a od toho jsou 
regulativy, aby investorům říkaly, co tady my jako občané města chceme a je na investorech nebo na 
majitelích pozemků, jestli se do toho vejdou, nebo nevejdou. Neznám úplně přesně strukturu na 
radnici, je tady nějaký útvar, ne hlavního architekta, ale hlavního urbanisty, je tady někdo, kdo se 
zabývá rozvojem Liberce z urbanistického hlediska a kdo by nám k tomu mohl říci nějaké svoje 
stanovisko, existuje nějaká dlouhodobá koncepce zástavby města z hlediska urbanistického? 

Ing. Kittner 
Jednak je na to celý odbor, ale jak už jsme říkali, ani odborníci nejsou v tomto jednotní, jestli 

máme pocit, že tady je jakýsi jasný názor, každý to vidí jinak a my jsme tady jasně řekli a pan Rada to 
tady zopakoval, že obavy jsou tady, nenajdete jednoznačný názor ani odborníků, ani urbanistů, co tam 
má být. Zeptáte-li se pěti, dostanete pět různých názorů. To je právě ten rozdíl, vy říkáte, že tady 
budou rozhodovat investoři nebo že budou vnucovat, tak tomu je v celém světě. Myslet si, že my 
nebudeme brát ohled na to, co investoři chtějí, je naivní. Neměli by nám diktovat, ale zase říkat, oni 
tady budou dělat to, na čem se obě strany nějak dohodnou. Oba dva pojmy jsou špatné, já se netajím 
tím, že já mám určité výhrady a obavy k tomuto projektu, na druhou stranu on skutečně postoupil od 
začátků hodně daleko, oni změnili spoustu věcí a když investor má tento záměr, tak mu to umožníme 
nebo ne. Říkám umožnění, on bude muset splnit podmínky.  
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Mgr. Korytář 
Prosím konkrétní odpověď. Kdo se zabývá tady na radnici urbanismem, nemyslím územní 

plánování, ale myslím urbanismem? 

Ing. Kittner 
Odbor strategie a územní koncepce, vedoucím odboru byl Ing. arch. Bílek, který je dlouhodobě 

nemocen. Na vedoucího odboru bylo vypsáno výběrové řízení. Máme odbor rozvojových projektů, 
což je Ing. Fuchs.  

MUDr. Kolomá 
Ptám se, jestli se to posuzuje z hlediska požadavků i obyvatel nebo jestli se to posuzuje z hlediska 

města jako takového. Když se na to dívám, tak v okolí je Delta, Balon, Lidl, pak tam bude zábavní 
centrum místo Textilany, tak tam je dost velká lokalita vyplněná obchodními centry, z mého pohledu, 
možná že to ti lidé tam vyžadují. Jestli někdo ví, že to ti lidé vyžadují v té lokalitě? Jestli se dělalo 
nějaké šetření? 

Ing. Kittner 
Jak chcete dělat takováto šetření? 20 tis. obyvatel Liberce si to možná nepřeje, 30 tis. si to přeje 

nebo obráceně, to nejsme schopni nějak zjistit. To se nedá říci.  

MUDr. Kolomá 
Já si myslím to, že Liberec je město, kde je poměrně málo zeleně v centru. Jsou jiná krásná ... 

Ing. Kittner 
S tímto já hluboce nesouhlasím například. Už jsme tady dva, každý na to máme jiný názor. 

Vycházíme z toho, že všechny obchodní plochy, které jsou naplánovány, budou dokončeny, je 
evidentní, že tomu tak nebude. Také se trochu hraje o to, kdo bude první, kdo bude druhý a já si 
osobně myslím, že pak to ukončí. Ale těžko můžeme být my ti, kteří budou říkat, jo ty ne. Oni si to 
musí zhodnotit. 

Mgr. Morávková 
Já jenom krátce doplním vyjádření Dr. Absolonové, protože opravdu se domníváme, že lokalita pro 

podporu vzniku nějakého většího obchodního centra není vhodná vzhledem k dopravě. Už dnes je 
ulice opravdu ucpaná, to víte všichni, a v momentě, kdy se tam ta situace stane složitější, byť o 
malinko, tak to bude problém.  

Druhou věcí je, a to si myslím, že tedy nevím, jak bylo nebo nebylo posuzováno, domnívám se, že 
by to mělo být posuzováno v souvislostech, jakou jakoby nákupní kapacitu má naše město a právě 
zazněly tady lokality Hypernova, máme tady ty komplexy kolem Makra, kolem Kauflandu a já se 
domnívám, že v podstatě ta kapacita zvlášť, pokud bude přestavováno Tesco, bude opravdu dostatečně 
naplněná a musíme si uvědomit, že nákupní horečka, která občas normální lidi zahlcuje, je sice 
normální, ale není potřeba ji podporovat, tzn. ani nepodporovat nějaké větší nakupování v centru 
města, ti lidé to nebudou nosit v taškách, ti opravdu si tam dojedou autem, protože je to pohodlnější. 
Ale nebudeme přece chtít jako zastupitelé podporovat nějaké zadlužování, nějaké úvěrování toho, aby 
lidé měli na svoje spotřební záležitosti. A já si myslím, že pokud teď už je tam možné stavět za toho 
současného územního plánu leccos, budou tam provozovny, budou tam obchody, ale jako součást 
členěné kapacity a nemusí to být žádný velký obchodní dům. Ono je to samozřejmě jednodušší 
pronajmout většímu obchodníkovi jednu plochu, tak vznikl Lidl dole. Ale myslíme právě proto, že 
v centru je dostatek volných neobsazených ploch v Syneru, leckde jinde, tak by to bylo opravdu asi 
zbytečné a nevím, jestli my jako zastupitelé bychom toto měli podporovat. 

Ing. Kittner 
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Je to názor. Já samozřejmě si myslím, že do toho, jestli se lidé zadluží, nebo nezadluží, nám jako 
zastupitelům nic není, každý je plnoletý, svéprávný a musí si to rozhodnout sám. Co se týče, já 
opravdu neumím zachránit lidi před bídou tohoto světa, každý má svůj mozek. A co se týče toho 
názoru o těch obchodních plochách, přečtete-li si odborný tisk, tak si to renomované firmy nemyslí, že 
Liberec má hodně těch obchodních ploch, naopak, ale zase si myslím, že to je věc názoru. Minimálně 
je pravdou, že jich je podstatně méně než srovnatelná města jako třeba Hradec, Pardubice a to řádově o 
desítky procent méně. Takže je to zase na těch lidech, jestli tam chodit budou, nebudou, ale to já bych 
tady prostě nehodnotil, to skutečně nám nepřísluší, nebo možná přísluší, ale rozhodně to odborně nebo 
nějak jinak nejsme schopni zhodnotit, jenom co si o tom každý z nás myslí a to prostě vyjádří 
hlasováním. Co se týká té dopravy, ten návrh tam je prostě přebudovat dopravu, to samozřejmě, 
současný stav by nevyhověl, to víme a investor to ví také. Ty návrhy jsou prostě jiné. 

Ing. Palouš 
Já bych chtěl jenom připomenout, že dnes my neschvalujeme nějakou výstavbu nebo 

nepovolujeme, my skutečně měníme územní plán a to z ploch bydlení městských na plochy centrální, 
kde je také umožněno bydlení, ale v nějakých blocích a je tam umožněno větší nákupní středisko.  

K té samotné lokalitě jako k bydlení bych chtěl trochu oponovat s tím, že svah je severní a já bych 
na sever mít orientovaný byt nechtěl. Takže ne že ta lokalita je tak úplně vhodná pro bydlení, byly tam 
samozřejmě při tom projednávání v první chvíli, kdy tady ještě pan architekt Bílek působil jako 
vedoucí odboru, tak měl tam právě připomínky k tomu bydlení a investor je vzal v potaz, trochu tam 
ten záměr svůj upravil a nahoře v té lokalitě v té horní partii tam skutečně to bydlení zůstalo a je tam 
řešené.  

K té dopravě, my jsme skutečně vznesli pochybnosti o tom, jestli křižovatka je schopna zátěž 
pojmout a investor se tím velice vážně zabýval a předložil nám posouzení té křižovatky, ze kterého 
vzešlo, že kruhový objezd, který tam je dnes, už nevyhovuje, musel by se podstatně rozšířit, musel by 
být větší a tím pádem se tam nevejde. Takže tam teď v tuto chvíli a v tom posouzení, které vyhovuje, 
vychází křižovatka světelná a je tam bráno v potaz i to nákupní středisko nově vzniklé místo Tesca a je 
tam brán zřetel na to, že by měla stát Textilana. Takže v průběhu toho projednávání pak nám ještě 
předali tzv. bezpečnostní audit té křižovatky, takže po této stránce se zdá, že to je splněné. Takže to je 
asi všechno. 

Ing. Kittner 
Jenom dodám zase, že ani všichni dopravní odborníci na to nemají jednotný názor, to prostě tak je. 

K. J. Svoboda 
Já bych jenom chtěl říct, že si myslím, že máme jako zastupitelé právo říci investorovi představu, 

jak by to město mělo vypadat a tím, že nezměníme územní plán tak, protože to jsou plochy smíšené, 
tak tím uděláme ještě jednu věc, podpoříme malé a střední podnikání, což pro rozvoj města Liberce je 
také velmi důležité. Protože tam necháme možnost postavit malé obchůdky, tak možná získáme práci i 
pro další lidi, to by měl být další aspekt, na který bychom měli myslet při rozhodování se o tomto 
bodu. 

Ing. Kittner 
Já jsem vůbec nezpochybňoval naše právo, jenom prostě je evidentní, že každý na to máme jiný 

názor, ten vyjádříme hlasováním. Takže těžko se přesvědčíme navzájem, jak si zásadně změníme svoji 
orientaci. My bychom měli jaksi se zabývat těmi technickými věcmi a pak ten svůj postoj k tomu 
každý vyjádří hlasováním. Já podporuji tento záměr, ale samozřejmě nepůjdu se zastřelit do rybníka, 
když nebude schválen, to tak je. 

Mgr. Korytář 
Já jsem chtěl jenom trochu reagovat na ten názorový střet, já nejsem ten, kdo by v životě nevkročil 

do Hypernovy, kdo by se tam bál chodit, pro koho by to bylo nějaké absolutní zlo, které tady v Liberci 
nemůže být. Ale ten názorový střet je asi v něčem jiném, já se snažím říkat něco jiného, říkám, pokud 
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se v tom městě něco významně mění, ať už je to rozpočet nebo zástavba takovéto velké volné plochy 
v centru města, to říkala i kolegyně, tak by město mělo najít nebo mělo by hledat vhodné způsoby, jak 
tyto záměry diskutovat s občany, jak rozpočet, tak takovouto změnu. Vy na to odpovíte, jak to udělat, 
20 tis. lidí chce jezdit do Hypernovy, tak jak to budeme řešit. A toto se třeba dá řešit tak, že ta 
zástavba, která tady bude, se dotkne těch lidí, kteří žijí v bezprostředním okolí, mnohem méně se to 
dotkne někoho, kdo bydlí třeba v Pavlovicích nebo v nějaké vilce za hranicemi města, ale hodně se 
tento investiční záměr dotkne těch lidí, kteří bydlí přímo v té lokalitě nebo kteří bydlí třeba v těch 
panelácích okolo ulice Na Bídě, která je už teď docela dopravně exponovaná, a když se tady bavíme o 
tom, vlastně diskuse už je jenom, jak říkal pan Palouš, bavíme se o tom, jestli křižovatka je ještě 
schopna pojmout tu dopravu, že vlastně my už tady akceptujeme to, že doprava tam bude na 
maximální možné míře, což ale neznamená to, že to je stav, který by měl vyhovovat těm občanům, 
kteří tam žijí. Takže já jenom opakovaně říkám a věřím, že k tomu jednou dojde, asi to bude ještě 
nějakou chvíli trvat, že by se město mělo ptát svých obyvatel, pokud nějaký záměr má a ten se dotýká 
jejich životů, a toto se určitě dotkne těch lidí, kteří tam už dnes bydlí, takže by se o ten jejich názor 
mělo minimálně zajímat. 

Ing. Kittner 
Já o tomto těžko mohu v obecné rovině polemizovat, na druhou stranu druhé nebezpečí tohoto 

přístupu je: silnice jsou potřeba, ale postavte je někde jinde.  

Ing. Mrklas 
Já jsem se ještě chtěl zeptat, mluví se tam o nějakých rozsáhlých dopravních změnách, hrozí z toho 

pro město nějaké finanční náklady, které by na změnu územního plánu ..., nebo jestli tam hrozí nějaké 
potencionální náklady na úpravu toho dopravního systému? 

Ing. Kittner 
Samozřejmě, že my budeme požadovat, aby náklady nesl investor, to bude podmínka jako 

vyvolaná investice našich souhlasů. A budeme chtít to mít smluvně zajištěno, že on to zaplatí, takže to 
je zase další proces, který ještě bude probíhat a je si toho samozřejmě vědom, on ví, že my jinak 
nedáme ten souhlas k územnímu rozhodnutí, ani ke stavebnímu povolení, když prostě nebudeme 
dohodnuti na tom, že to zaplatí on. 

Ing. Mrklas 
Ale my teď jednáme o územním rozhodnutí, ne? 

Ing. Kittner 
Ne, my jednáme o změně územního plánu. My když změníme územní plán, tak je to možnost 

vůbec, tzn. on pak musí standardně ve stavebním řízení požádat o územní rozhodnutí o stavebním 
povolení, to ještě neznamená, že má povoleno tam stavět, ještě ani neví co. 

Ing. Mrklas 
Ale v podstatě je to poslední možnost zastupitelstva, kdy do toho může promluvit, protože pak už 

do toho bude mluvit pouze státní správa. 

Ing. Kittner 
Tak úplně ne, ale samozřejmě ještě město je účastník řízení, ale samozřejmě opět říkám to, co jsem 

říkal při minulé diskusi, ti, kteří si toto nepřejí, tak je samozřejmě nejlepší být proti, protože to je jasný 
způsob, nebude-li to schváleno, neproběhne územní změna, všechno ostatní je ex post a má to zase 
nějaká další ale, takže  je třeba  si to jasně říci, tady je ta možnost nejlepší, když to neschválíme, 
investor nemůže pokračovat. To je rozhodnutí, které je důležité. 

Ing. Mrklas 
A žádné sankce za to městu v podstatě v této fázi nehrozí? 
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Ing. Kittner 
V této fázi ne, protože pozemky nejsou naše, nepodepsali jsme tam nic, tam žádnou smlouvu 

podepsanou nemáme, takže to je prostě naše rozhodnutí. To já tady zdůrazňuji, aby potom nedošlo 
k nějaké mýlce, abychom věděli všichni, o čem rozhodujeme.  

Tak nemá nikdo již další návrhy do diskuse. Já nechám hlasovat o usnesení. 

h l a s o v á n í  č .  32 -  pro 19,  proti  14,  zdržel  se 2 -  návrh nebyl př i jat  

Ing. Kittner 
Paní Mgr. Morávková hlasovala pro, mám vás tady jako pro. Takže já bych poprosil opravit zápis, 

protože je evidentní, že paní Morávková pro hlasovat nechtěla, ono to na výsledek hlasování nemá 
vliv, usnesení přijato nebylo. Připravte hlasování ještě jednou, aby zápis byl správný, opakované 
hlasování, jsem přesvědčen, že paní Morávková nechtěla hlasovat pro. Opakujeme hlasování. 

h l a s o v á n í  č .  33 -  pro 19,  proti  14,  zdržel  se 1 -  návrh nebyl př i jat  

Ing. Kittner 
Paní Morávková, stále jste pro. Já z toho nechci dělat frašku, ale zápis bude vyjíždět a myslím si, že 

jeden problém už jsme tady takovýto měli, takže já bych nerad, abychom řešili znovu někdy. Takže do 
třetice. 

h l a s o v á n í  č .  34 -  pro 18,  proti  15,  zdržel  se 2 -  návrh nebyl př i jat  

K bodu č. 23/ 

Podnět k pořízení 37. změny územního plánu města Liberec 

Ing. Kittner 
Chci zdůraznit v úvodu, že toto je začátek procesu pořizování těch jednotlivých územních změn a 

zde je ten nejlepší možnost rozhodnout, jestli my jako samospráva si změny přejeme, nebo nepřejeme, 
protože na schválení podnětu není vůbec žádný nárok, žádný nárok nevyplývá, je to rozhodnutí 
samosprávy, jestli se vůbec touto změnou nebo tou požadovanou změnou chce zabývat nebo nechce 
zabývat. Takže to zase říkám proto, abychom si zase všichni byli vědomi, že toto je ten nejdůležitější, 
všechno ostatní je už pak trochu složitější, minimálně proto, že už jsme to jednou schválili. Tady 
prostě, když něco odmítneme, tak jsme to odmítli. 

J. Šolc 
Když tam je napsáno, že to komise nedoporučuje a my to tedy přijmeme, tak ten, kde je napsáno, 

že se to nedoporučuje, ten projednáván nebude, je to tak správně? 

Ing. Kittner 
Když to přijmeme, tak budeme. 

J. Šolc 
Když to přijmeme, tak se vlastně všechny i ty nedoporučené přijmou? 

Ing. Kittner 
Budou projednávat, neznamená to, že se přijmou. 

J. Šolc 
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Takže by asi bylo nejlepší v tom případě jet po jednom a ty, které se nedoporučují z toho rovnou 
vyřadit. 

Ing. Kittner 
To tak nejde, vy máte doporučení odboru a doporučení rady města, tam, kde je obojí shodné, tak 

tam není problém a je to už v tom usnesení napsané, schvalujeme tyto, neschvalujeme tyto. Tam, kde 
to je rozdílné, tak v návrhu usnesení je, jak rozhodla rada města, protože rozhoduje volený orgán. 
Samozřejmě zastupitelstvo může rozhodnout obráceně než rada města, na to má samozřejmě právo. 
Tzn., my můžeme mít jiný názor než odbor z různých důvodů, ale když my podnět schválíme, tak se 
začne změna pořizovat, neznamená to, že změna prostě projde, protože pak to bude mít standardní 
postup, vyjádření dotčených orgánů státní správy, my třeba někdy se v radě přikláníme, kdy odbor 
nám píše, že to je změna problematická, protože si myslí, že to z různých důvodů neprojde, my někdy 
v radě rozhodujeme, my bychom to přesto chtěli zkusit, tak prostě to schválíme a pak víme s tím, že 
třeba když napíše odbor životního prostředí nebo jiný orgán státní správy nesouhlasné stanovisko, tak 
prostě neprojde, s tím se nedá nic dělat. 

Mgr. Korytář 
Já mám otázku k podnětu č. 37/7, týká se Doubí u Liberce, parcelní číslo 187 a chtěl bych se 

zeptat, jestli je tady nějaký zástupce Sportovního areálu Ještěd, protože se jedná o bývalý majetek 
města, který byl převeden městem na Sportovní areál Ještěd, Sportovní areál Ještěd tento pozemek 
následně směnil, dnes to má soukromý majitel. A ve smlouvě, v které tento pozemek byl směňován, je 
uvedeno, nevím, jestli je to standardní cesta, ale mně se moc standardní nezdá, areál rozuměno 
Sportovní areál Ještěd ve spolupráci se Statutárním městem Liberec je povinen zajistit, aby nejpozději 
do 31. prosince 2006 došlo ke změně územního plánu města Liberce tak, že teď jsou tam nějaké 
parcely a mimo jiné pozemková parcela č. 187 v obci Liberec, katastrální území Doubí u Liberce, 
bude zahrnuto do území zastavitelného rodinnými domy venkovského typu a je tady ještě sankce 
nebude-li provedena výše sjednaná změna územního plánu, je Sportovní areál Ještěd povinen zaplatit 
těm majitelům smluvní pokutu ve výši 2krát 450 tis. Kč. Takže bych se chtěl zeptat, jestli probíhají 
nějaká jednání s těmito majiteli, jestli Sportovní areál Ještěd bude platit tuto pokutu, protože jestli to 
dobře chápu, tak z časového hlediska vůbec ani není možné tuto změnu územního plánu prosadit, 
technicky to nejde? A pak bych se chtěl zeptat, jestli toto je standardní postup, že se město zavazuje už 
dopředu pod sankcí téměř milionu, že provede nějakou změnu územního plánu? 

Ing. Kittner 
Začnu od začátku, ani mě tento postup netěší, příliš standardní není, pan majitel tady je přítomen a 

my s ním neustále jednáme, tzn. že asi to nebude tak, že když to nebude do 31. 12., tak budeme platit 
tu pokutu 1. ledna, budeme spolu jednat dál a skutečně to mělo nějakou genezi. Já jsem to nějak 
převzal, protože to bylo rozpracováno. Víte, že jsem převzal svoji funkci za okolností, za kterých jsem 
ji převzal, takže ta smlouva tam byla k podpisu, tak jsem ji podepsal a teď se s tímto pereme a 
samozřejmě konstrukce vychází z toho, že to bylo předmětem nějaké směny, kdy po majiteli 
potřeboval Sportovní areál Ještěd nějaké nemovitosti, on je poskytl, a i ta výše pokuty, řekněme, 
protože samozřejmě směna nemovitostí za pozemky, které byly v územním plánu tak, jak byly, nebyla 
adekvátní, takže tam se počítalo s nějakým zhodnocením těch pozemků a výše smluvní pokuty 
v podstatě trochu odpovídá tomu, kdyby se to nepovedlo, tak prostě aby majitel na tom nebyl zkrátka, 
protože Sportovní areál Ještěd již dva roky jeho majetek užívá. A my to předkládáme s panem 
majitelem, tamhle sedí, stále jednáme. 

Ing. Mrklas 
Jak jsem teď slyšel, já samozřejmě v žádném případě nemám námitek, když jsme se k něčemu jako 

město zavázali, abychom tento závazek ve financích splnili, nicméně se domnívám, že toto ujednání 
ve smlouvě je možná o té sankci neplatné, a to sice z toho důvodu, že v podstatě ve smlouvě Sportovní 
areál Ještěd se zavázal za něco, co nikdy nemohl zaručit, jestli se splní, nebo nesplní. 

Ing. Kittner 
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Já s vámi souhlasím, ale zase musím říci, že bych byl, a říkám to zcela veřejně a otevřeně, velmi 
nerad, kdyby toto odnesl ten majitel, protože on jednal v dobré víře a pakliže byla chyba, tak byla na 
straně Sportovního areálu Ještěd. 

Ing. Mrklas 
Já jsem to řekl v úvodu, že chci, aby město svoje závazky, které si dohodlo, splnilo. V tomto 

případě nejsem proti tomu, aby změna byla schválena, jenom podotýkám, že tam je právní záležitost, 
která by mohla vypadat i takto. 

Ing. Kittner 
Já jsem si toho vědom, nicméně asi staří zastupitelé vědí, o čem jsem tady hovořil. Já jsem převzal 

Sportovní areál Ještěd po panu náměstku Krenkovi a ta smlouva byla podepsána přesně v této době, 
tzn. byla připravena předtím a můžete brát jako moji chybu, že jsem si tohoto nevšiml. Takže teď se 
s tím musíme nějak vypořádat a Sportovní areál Ještěd samozřejmě se s tím také může nějak 
vypořádat, ale to je otázka toho, jak to dopadne. Budeme-li muset zaplatit pokutu, budeme asi muset 
vyvodit z toho i důsledky vůči těm, co tu smlouvu připravovali. 

Ing. Palouš 
Já se přiznám, že jsem se k této věci také dostal jako k hotové, ale přesto z hlediska odborného a 

z hlediska toho území si myslím, že změna možná je a to z toho důvodu, že se nejedná o to, že by ta 
parcela byla rozdělena a bylo tam nějaké velké množství rodinných domků, ale byli jsme ujištěni 
majitelem panem Klusáčkem, a on je tady přítomen, pokud budete chtít, tak si vezme slovo a tady vám 
to slíbí osobně, že se jedná o to, že na té parcele chce skutečně jeden rodinný domek a zbytek parcely 
užívat tak, jak dnes je stávající. A ještě bych k tomu chtěl dodat v podstatě to, co chtěl říct pan Rada, 
že se jedná o to, že schvalujeme podnět a podnět znamená to, že my to pustíme do projednávání a bude 
záviset na orgánech státní správy, na dotčených orgánech, jak se k tomu vyjádří a zda oni to povolí. 
My to pustíme do toho projednání, to je vše. 

Mgr. Morávková 
Teď jsem dostala odpověď na ten svůj podnět, co jsem chtěla říct, ale přesto mám pocit, že je to 

nevhodně sestavený balík mnoha drobných opatření, která tedy jsou na jednu stranu bezproblémová, 
ale na druhou stranu je tam několik, o kterých je třeba minimálně diskutovat zvlášť. Tak nevím, jestli 
tady je možnost vytáhnout ty problematické zvlášť, nebo ty jednoznačně nedoporučené vytáhnout 
v první vlně a pak tady dokončit tuto diskusi, aby prostě navrhl každý, který ten bod chce vytáhnout 
zvlášť a o těch hlasovat zvlášť, o ostatních, že je možné hlasovat dohromady, ale to si myslím, že už 
mohlo být takto připraveno. 

Ing. Kittner 
To nelze takto připravovat, to je přece na vás, rada to připraví tak, jak ona rozhodla, prostě je to 

návrh, ta o něm také rozhoduje hlasováním, ne všichni se o tom shodnou. Takže to máte v návrhu 
usnesení a je to stejné jako u majetkoprávních operací, teď když kdokoli řekne: o bodu 37/7 chci 
hlasovat zvlášť, protože si nepřeji, aby byl schválen, nebo neschválen, tak já o nich nechám hlasovat 
zvlášť a podle toho výsledku usnesení budeme upravovat. Toto je prostě návrh tak, jak k němu dospěla 
rada města. 

Mgr. Morávková 
Takže jestli mohu jmenovat, tak prosím kolegy, pokud bych na něco zapomněla, co tady ještě 

nezaznělo, aby mě doplnili, takže já navrhuji, aby se zvlášť hlasovalo o bodu 37/7, 37/9. 

Ing. Kittner 
37/9 – tento bod chcete schválit? 

Mgr. Morávková 
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Ne, zvlášť o něm hlasovat. 

Ing. Kittner 
Teď mi řekněte proč, protože v návrhu je ho neschválit? 

Mgr. Morávková 
Ty, co jsou tam už neschválit, ta jsou v podstatě ... 

Ing. Kittner 
Usnesení, když se na něj podíváte, je uděláno tak, že schvaluje do pořizování body ty a ty a 

neschvaluje body ty a ty. Takže to tam je podle toho, jak rozhodla rada. 

Mgr. Morávková 
Takže v podstatě je třeba vybrat zejména z těch, které byly doporučeny radou a my chceme o nich 

hlasovat. 

Ing. Kittner 
Nebo obráceně, které byly radou nedoporučeny, vy je chcete schválit, protože ostatní už jsou takto 

navrženy. 37/7 jsem si poznamenal. 

Mgr. Morávková 
K tomu přidávám 37/1. 

Ing. Kittner 
37/1 je také navrženo neschválit. 

Mgr. Morávková 
Omlouvám se, je tam zatím jenom 37/7 a kdyby náhodou, nevím, jestli jsme na něco nezapomněli, 

doplníme. 

Ing. Rada 
Omlouvám se, že do toho vstupuji, existuje zákonný nárok vlastníka pozemku na to, aby si požádal 

o změnu územního plánu. Tím, že schválíte podnět, abychom se jím zabývali, se jím začneme zabývat. 
V okamžiku, kdy neschválíte, abychom se jím zabývali, nemáme v ruce vyjádření žádného odborného 
orgánu, prostě se jím nezabýváme. Žadatel nám může zopakovat svůj podnět každý týden znovu a my 
nemáme věrohodné vyjádření, o které bychom se mohli opřít. Proto doporučuji změnu schválit tak, jak 
je. Jedná se o to, že my jsme před lety měli schválený harmonogram pořizování hromadných změn. 
Právě tyto hromadné změny, které činily často i přes 100 podnětů, tak tentokrát vidíte, že schvalujete 
dvě hromadné změny, které pravidelně každých půl roku pořizujeme, rozdělili jsme to do dvou změn, 
aby to byl únosný počet podnětů. To, na co se ptáte, rozdělení změny provádíme v okamžiku, kdy se 
nám dostanou stanoviska všech, kdo se k této změně chtějí vyjádřit. V okamžiku, jakmile vidíme, že je 
tam podnět, který je problematický a ostatní by brzdil, tak ho vyřadíme zvlášť pod číslem viz, jak jste 
schvalovali před chvílí, 18a., 18b., to byla také původně jedna hromadná změna. Právě proto, že ten 
jeden podnět byl problematický, tak jsme ho projednávali zvlášť. 

Ing. Kittner 
Já děkuji panu Radovi za objasnění toho procesu, nicméně nic to nemění na věci, že my můžeme 

prostě to neschválit s tím rizikem, že žadatel si může požádat znovu, ale to bych řekl, že prostě tak je a 
není třeba to prostě nějak příliš ... 

Mgr. Morávková 
Já děkuji za vysvětlení a stahuji ten svůj návrh. 
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J. Šolc 
Já bych rád, abychom požádali pana Klusáčka, aby předstoupil před mikrofon, aby nám řekl, co za 

co vyměnil a jak to vidí s tím, co si tam chce postavit, protože zajisté není účelem zastupitelstva 
města, aby mu kazil jeho plány na bydlení. 

Martin Klusáček, občan města 
Jmenuji se Martin Klusáček a s SAJ jsem podepsal smlouvu o směně nemovitostí, podepsali jsme 

zde, jak už bylo panem Korytářem řečeno, i dohodu o změně územního plánu, ke které se zavázalo 
SAJ pod pokutou. Já jsem tuto záležitost právě projednával s panem primátorem, kterému jsem řekl, 
že na záležitosti pokuty netrvám, ale je pro mě důležité zajistit si vlastní bydlení, zajistit bydlení i pro 
svého bratra a otce, kteří měli vložené peníze do směňovaných nemovitostí. Toto je pouze náš důvod, 
proč žádáme o změnu územního plánu, protože jsme získali de facto bezcenné pozemky, které nebyly 
zahrnuty v územním plánu jako pozemky zastavitelné, ale přistoupili jsme ke směně s příslibem, že 
bude provedena změna územního plánu, nebo alespoň budeme se pokoušet o změnu územního plánu 
proto, abychom zde mohli postavit své rodinné domy. O nic víc nám nejde a nehodláme pozemky, 
které jsme získali, rozparcelovat nebo jiným způsobem na nich těžit. 

Ing. Kittner 
Vyměnili jsme objekt restaurace Mošner, to byl objekt v majetku Klusáčkových. 

J. Šolc 
Takže, pane Klusáčku, pro sebe žádné viladomy, žádné spekulace, žádné prodávání. 

M. Klusáček 
Ne, žádné viladomy, žádné spekulace, žádné prodávání. 

Mgr. Korytář 
Já bych ještě rád tu informaci doplnil, aby ji zastupitelé měli celou, aby viděli, jakým způsobem 

Sportovní areál Ještěd v minulosti hospodařil. Směna na jedné straně proběhla způsobem, že Sportovní 
areál Ještěd získal tu malou restauraci vedle konečné lanové dráhy, nejedná se o Berlín, ale o takový 
ten menší objekt vedle lanové dráhy a na druhé straně se směňovala tato parcela, 3 ha pozemků ve 
Starém Harcově s tím, že 1 ha se vyňal z městského lesa a k tomu ještě se přidávaly tři byty, z nichž 
dva jsou byty v Lidových sadech a jeden je byt u kasáren. Tak já si nemyslím, že toto byla nějaká 
nevýhodná směna, že naopak směna byla pro nabyvatele dosti výhodná a pokud tady dneska ještě 
provedeme změnu územního plánu, tak se bude jednat o velice lukrativní transakci. Tak jenom aby ta 
informace byla úplná, protože ta informace úplná tady nezazněla. 

Ing. Kittner 
Máte lepší informace než já, skutečně takto dopodrobna s tím seznámen nejsem, vím, že tento 

problém tam je a stále se ho snažíme nějak vyřešit na SAJ.  

Budeme hlasovat zvlášť, paní Morávková, chcete hlasovat tak, jak je navrženo? Není problém 
hlasovat o tom jednom podnětu zvlášť. 

Mgr. Morávková 
Aby se hlasovalo tak, jak to je teď navrženo. 

Ing. Kittner 
Tak jak je to navrženo, tzn. schválit ty, co tam jsou, neschválit ty, co tam jsou. Má někdo nějaký 

jiný návrh nebo chce hlasovat o některých podnětech zvlášť? Není tomu tak. 

h l a s o v á n í  č .  35 -  pro 27,  proti  2,  zdržel  se 4 -  návrh byl  př i jat  
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Ing. Kittner 
Tak a nehlasovala nám paní Kašparová a paní Dr. Absolonová. 

MUDr. Absolonová 
Mluví mimo mikrofon. Já jsem se zdržela. 

Ing. Kittner 
Takže poprosím o nové hlasování, pakliže jste chtěli hlasovat. 

h l a s o v á n í  č .  36 -  pro 28,  proti  2,  zdržel  se 5 -  návrh byl  př i jat  

K bodu č. 24/ 

Podnět k pořízení 38. změny územního plánu města Liberec 

Ing. Kittner 
To je opět hromadný, takže ten princip je stejný a proč to dělíme, to nám vysvětlil pan Rada. Zase 

máme navržené ke schválení ty, co rada navrhla a nenavržené k neschválení ty, co rada navrhla. 
Myslím, že dokonce je to všude navrženo tak, jak navrhoval odbor, takže tam žádné přehození není. 
Poprosím o diskusi k tomuto bodu.  

Mgr. Korytář 
Když už jsem začal mluvit o té směně, tak to ještě dopovím. Já bych chtěl upozornit na to, že je 

důležité, aby se zastupitelé zajímali o to, jaké transakce na zastupitelstvu probíhají, protože jedna 
z transakcí, která tady proběhla vloni, nebo předloni, byla ta, že zastupitelstvo schválilo převod 
některých pozemků, o kterých teď budeme rozhodovat, Sportovnímu areálu Ještěd za neskutečnou 
cenu 68 tis. Kč. Jedná se o více než 2 ha, tam to vychází na cenu 3,30 za metr a dnes budeme tyto 
pozemky pravděpodobně doporučovat ke změně na to, aby byly využitelné pro bydlení. Pokud město 
tímto způsobem postupuje, zdálo by se mi logičtější, kdyby nejdříve udělalo změnu územního plánu, 
pozemky tímto způsobem zhodnotilo a prodávalo je potom za skutečnou cenu, protože tímto jsme se 
asi připravili o docela podstatné peníze. 

Ing. Červinka 
Pro zastupitele, abych vysvětlil, proč město postupovalo, respektive Sportovní areál tak, jak 

postupoval, potřebovali jsme pozemky a budovu restaurace U Mošnerů pro připravovanou a 
plánovanou čtyřsedačkovou lanovku na F2 na Ještědu. Z té zatím sešlo, i když ten plán pořád ještě 
existuje a někdy v budoucnu se s největší pravděpodobností tato lanovka budovat bude. Nicméně 
v době, kdy zastupitelstvo schvalovalo tento prodej Sportovnímu areálu Ještěd a bylo informováno o 
tom, že následně má Sportovní areál Ještěd záměr tyto směny provést, tak v podstatě jsme ještě 
nevěděli, že nakonec nový investor ve Sportovním areálu Ještěd od budování té čtyřsedačkové 
lanovky na F2 do budoucna nebo v této chvíli upustí. Takže v tom momentě jsme tuto směnu udělali 
v dobré víře proto, že tyto pozemky a budovu budeme potřebovat a stejně tak, jako probíhala tady 
debata o Vesci a pozemcích ve Vesci, toto bylo jediné možné, na čem jsme byli schopni se 
s Klusáčkovými domluvit proto, abychom pozemky získali a tu budovu a bylo to jediné, za jakých 
podmínek oni byli ochotni tyto pozemky prodat. Jejich požadavky původně byly podstatně větší, 
dokonce i sankce z jejich strany tam původně byly vyšší, nicméně nakonec jsme se s nimi domluvili 
na tomto. Nic jiného nám nezbývalo, pokud jsme chtěli ty pozemky v areálu Ještěd scelit tak, jak jsou 
sceleny dnes. 

Mgr. Korytář 
Jestli na to mohu reagovat, já si nemyslím, že to by byl problém vlastníků toho majetku bratrů 

Klusáčkových, ale vidím tady velké pochybení na straně někoho ve Sportovním areálu Ještěd. Pokud 
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jsem dnes dostal informaci, že celá transakce vlastně byla zbytečná, protože restauraci pro ten původní 
záměr nepotřebujeme, tak se chci zeptat, ve chvíli kdy město přišlo o více než 3 ha pozemků a 3 byty, 
což je majetek v řádu několika milionů, ponese za to někdo ve Sportovním areálu Ještěd odpovědnost 
za přípravu a průběh této transakce? 

Ing. Červinka 
Já jsem neřekl, že tu budovu a ty pozemky nepotřebujeme, já jsem řekl, že v této chvíli je 

nepotřebujeme nutně pro výstavbu čtyřsedačkové lanovky, nicméně tím pádem došlo k scelení 
pozemků a nějakým způsobem k integraci majetku ve sportovním a lyžařském areálu na Ještědu 
směrem k SAJ a ty pozemky skutečně a stavba do budoucna pro další rozvoj toho areálu skutečně 
využity budou a budou využívány, tudíž to není zmařená investice. 

Ing. Kittner 
To zaprvé a za druhé samozřejmě my čekáme, jak to dopadne i co budeme muset zaplatit, my 

budeme muset zaplatit, pak se budeme muset zabývat i tou odpovědností, ale ještě je třeba říci, to 
přece není tak, že si Sportovní areál Ještěd vymyslel, že něco bude dělat, pak nebude. Za, i vám pane 
Korytáři, dobře známých okolností byl pak ten areál pronajat investorovi, který prostě měl jiný plán a 
jaksi i ti, kteří tenkrát byli proti, tak prostě toto zahrnovali, prostě zastupitelstvo se rozhodlo poté 
jinak. 

Mgr. Korytář 
Já to, pane primátore, všechno chápu, akorát se mi zdá, že takovýto způsob podnikání s městským 

majetkem je velice jednoduchý a i mně by se asi líbilo podnikat v nějaké městské akciovce způsobem, 
že bych mohl vytahovat z města majetek a potom s ním nakládat tímto způsobem. Já si myslím, že to 
nebyl hospodárný přístup a že město v tomto nevýhodném obchodě přišlo zbytečně o prostředky. 

Ing. Červinka 
To není, pane magistře, o tom, že bychom vytahovali z města nějaký majetek, toto zastupitelstvo 

rozhodlo o celém tom záměru, nebo ne toto, ale předchozí zastupitelstvo rozhodlo o tom záměru i 
s tím vědomím, že tyto pozemky budou využity k budoucím směnám v zájmu scelování majetku na 
Ještědu. Víc nic k tomu dodat nemohu. 

Ing. Kittner 
Tento záměr tam jasně při té operaci byl jaksi napsán, jestli zastupitelé se rozhodovali tak nebo tak, 

prostě rozhodovali se s tímto vědomím. Vy máte názor, že špatně, já s vámi v mnohém souhlasím, ale 
to je asi vše, co k tomu teď mohu říci. 

Mgr. Korytář 
Já jsem jenom chtěl apelovat na to, že ve chvíli, kdy nebudeme dostávat úplné informace, 

informace podložené a kdy zastupitelé nebudou rozhodovat s vědomím všech souvislostí, tak se do 
budoucna může stávat to, že rozhodnou v podobných případech stejně a dostaneme se do stejné 
situace. Tak jenom říkám na ukázku toho, pokud se rozhoduje bez znalosti informací, kam to až může 
vést. 

Ing. Kittner 
Zase s vámi lze obecně souhlasit, definujte úplnou informaci, já se snažím dát těch informací co 

nejvíce, co si myslím, že je maximum, samozřejmě, jak už jsem tady říkal, dveře všech jsou otevřeny, 
má-li někdo pocit, že chce upřesnit, není žádný problém, umíme upřesnit, ale ono opravdu se velmi 
těžko odhaduje, kam až v těch materiálech jít, aby to vůbec bylo možné. Ke všemu je spousta 
informací. Takže myslím si, že vycházíme z nějakých standardů, chcete-li více, není problém se 
kohokoliv zeptat, myslím si, že ještě tady nikdy nikoho nikdo neodmítl, že mu něco neřekne. 

Ing. Mrklas 
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Já bych požádal, aby do příštího zastupitelstva, jestli by se mohlo vyčíslit, kolik tato operace 
městskou pokladnu stála. Já vím, že to bude obtížné, ale aby to byl věrohodný obraz. 

Ing. Kittner 
My musíme počkat, jak to dopadne, tam bude dost podstatné, kolik zaplatíme nebo jestli něco 

zaplatíme. 

Ing. Mrklas 
Takže zatím za předpokladu, že nebude zaplacená ta pokuta. 

Ing. Červinka 
Já na to zareaguji, jsou to přibližná čísla, já si nepamatuji úplně přesná, ale směnili jsme zhruba 

majetek za 2,3 – 2,4 mil., zhruba tak nějak to vychází v odhadech soudních znalců. Samozřejmě bude 
nás to stát více, pokud zaplatíme tu pokutu. 

Ing. Kittner 
Připravíme to přesně. 

Ing. Mrklas 
V těch odhadech už byla zahrnutá změna toho územního plánu? 

Ing. Červinka 
Nikoliv. 

Ing. Mrklas 
To je celkem podstatná záležitost. 

Ing. Kittner 
Připravíme vám to přesně, já si to také nepamatuji.  

Mgr. Morávková 
Já jenom bych chtěla krátkou informaci k podnětu na změnu územního plánu k tomu číslu 38/12 ve 

Vesci, kde je tedy psáno, že odbor i rada města nedoporučují změnu, protože v současné době 
v územním plánu je vyčlenění ploch pro bydlení městské s tím, že zřejmě tam skupina vlastníků nebo 
těch zahrádkářů žádá změnu. Ale já se domnívám, že je tady trochu jiný problém, nemyslím si, že by 
bylo dobře podporovat tam vyloženě živelný rozvoj těch zahrádek, v té oblasti opravdu chybí 
kanalizace apod., ale zároveň se nedomnívám, že tato plocha je dobře zpracována v územním plánu. 
Takže já se přiznám, že nevím ..., v tuto chvíli to asi tady nevyřešíme, zřejmě to budeme prostě 
posouvat dál k dalšímu jednání, ale domnívám se, že by opravdu toto území bylo třeba posuzovat 
nějakým způsobem zase v kontextu nových informací, nových zkušeností s tou zástavbou, která již 
v okolí této lokality proběhla a právě proto, že se jedná o území těsně nad cenným přírodním územím, 
které by mělo, a myslím, že stále ještě je v systému ekologické stability města jako biocentrum, také 
by mělo být zachováno. A je třeba zvažovat, jestli kategorie toho městského bydlení tuto vlastně 
sousední lokalitu neohrožuje. Ohrožuje ji samozřejmě už i stávající situace těch živelných zahrádek, 
ale to je asi věc jiná. Takže je to potřeba posuzovat jako problém. Teď tady to není asi možné vyřešit 
nějakým jednoznačně ano nebo ne, ale upozorňuji na to zastupitele, abychom v momentě, kdy se tam 
bude něco dít dál, tak abychom se tím dále zabývali, protože ten návrh zachovat tam to začlenění jako 
městské bydlení je asi také špatně. 

Ing. Kittner 
Ještě navíc máme špatně usnesení, jak tady zjišťujeme, protože ji máme v obou, takže my jsme ji 

nedoporučovali stejně jako odbor, takže si ji, prosím vás, škrtněte ve schvalujeme. 38/12 máme, pane 
Rado, jak schválit, tak neschválit v tom usnesení. Takže správně má být neschválit, protože to vyplývá 
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z toho materiálu, tam je zřejmě chyba. Ale jinak asi skutečně tam bude muset potom dojít k nějakému 
celkovému řešení, teď je to, že si někteří požádali, aby tam udělali něco, takže v tomto my jsme dali na 
názor odboru. 

Mgr. Korytář 
Já tady mám jeden návrh usnesení, který vychází z toho, co jsem říkal před chvílí. Chtěl bych 

navrhnout, abychom přijali toto usnesení: Zastupitelstvo města Liberce ukládá odboru strategie a 
územní koncepce při změnách územního plánu uvádět u ploch jejich rozměry. Myslím si, že to je 
podstatná informace, která nám tady chybí a měli bychom ji znát ve chvíli, kdy děláme tyto změny, 
protože číslo parcely je jedna věc, ale ve chvíli, kdy neznáme, jaké má ta parcela rozměry, tak si 
myslím, že to naše rozhodování není úplné. Můžeme si to najít na katastru, ale myslím, že by ta 
informace už měla být v těch materiálech předkládaných. 

Ing. Kittner 
Bylo by dobré si přečíst zákon o obcích, zastupitelstvo úředníkům nemůže ukládat nic, to prostě tak 

je.  

Mgr. Korytář 
Mohl bych to přeformulovat jako že žádá. 

Ing. Kittner 
Nepřijmeme si tady stovky usnesení, pan Rada si poznamenává a budou uváděny rozměry u změn 

územního plánu, není v tom asi žádný problém, ale my můžeme maximálně uložit tajemníkovi zajistit 
něco, ale ani já nejsem nadřízený úředníkům. 

Mgr. Korytář 
Mně stačí toto slovní ujištění, já to stahuji a pak mám na předkladatele jeden konkrétní dotaz. U 

změny 38/16 parcela 1141/5, jedná se o ten 1 ha, který byl oddělen z městského lesa, je to pozemek 
s bývalým lomem. Tak se chci zeptat, když tady je navrhováno, že bude část té parcely při komunikaci 
převedena na bydlení čisté, jestli je to možné, pokud se na tomto území na celé té parcele nachází les, 
když je to lesní půdní fond, je možné i v tomto případě tam navrhovat bydlení čisté? 

Ing. Kittner 
Proto právě tam je zase ta část, protože aspoň říkají odborníci, že část by být mohla, takže my 

víme, že celé už to nepůjde, tak jsme prostě navrhli, aby se udělala část a prozkoumala. Zase je možné, 
že se příslušný orgán státní správy nebo DOS nebo při pořizování té změny vydá rozhodnutí, že nejde 
nic a pak to prostě skončí, takže proto to takto je rozděleno. 

Mgr. Korytář 
Já moc nerozumím tomu významu územního plánování. Pokud je někde les, tak je možné i u nás 

v Liberci část toho lesa odstranit, udělat tam změnu užívání a převést to na bydlení čisté? 

Ing. Kittner 
Možné to je, pakliže s tím dají souhlas všechny dotčené orgány státní správy, možná je jakákoliv 

změna, jakou si vzpomeneme, ale není možná jaksi fakticky, my můžeme navrhnout, že z lesa 
uděláme, já nevím co, jestli s tím ovšem orgány státní správy budou souhlasit nebo dotčené orgány je 
jiná otázka a ty se vyjadřují všechny ke každému kroku. A jak už jsem tady několikrát říkal, negativní 
stanovisko dotčených orgánů státní správy nelze přehlasovat, tam se musíme dohodnout, aby vydali 
pozitivní stanovisko, většinou málo kdy, když mají nějaké podmínky, my je splníme. Když vydají 
negativní stanovisko, tak pořizování změny končí, byť by to bylo jediné negativní stanovisko. Nelze 
ho hlasováním tady zvrátit.  

MUDr. Kolomá 
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My rozhodujeme teď, měli bychom uvažovat za 5, 6 za 10 let. Existuje strategický rozvoj města 
Liberce ve všech oborech a oblastech, jestli by mohli zastupitelé tento materiál dostat automaticky, 
protože si myslím, že to je zajímavé čtení a ovlivní v mnohém i naše rozhodování.  

Ing. Kittner 
Přejí-li si zastupitelé dostat strategický plán, tak samozřejmě to zadáme tajemníkovi za úkol, aby to 

na příštím zastupitelstvu ho všichni dostali. Materiál je veřejný, doufám, že jich tolik máme. Budeme 
ho aktualizovat, budete se na tom podílet, takže ano, může to tak být.  

Máte nějaké návrhy na změny?  

Mgr. Korytář 
Jedná se o bývalý městský les, je to změna 38/16 - část, abychom ji vyjmuli z toho schvaluje a 

nechali jenom v tom neschvaluje.  

Ing. Kittner 
Budeme hlasovat o vynětí podnětu 38/16 – část z bodu schvaluje, tzn. v případě že to hlasování 

bude schváleno, tak zůstane jenom v tom neschvaluje. Hlasujeme o vynětí podnětu 38/16 – část z 
odstavce schvaluje, kdo to chce vyjmout v souladu s návrhem pana Korytáře, tak bude pro. Kdo to tam 
chce ponechat, bude proti.  

h l a s o v á n í  č .  37 -  pro 13,  proti  20,  zdržel  se 1 -  návrh nebyl př i jat  

Nyní nechám hlasovat o tom, tak je to navržené v původním návrhu.  

h l a s o v á n í  č .  38 -  pro 21,  proti  1,  zdržel  se 12 -  návrh byl  př i jat  

 

K bodu č. 25/  

Podnět k pořízení 39. změny závazné části územního plánu města Liberec 

Ing. Kittner 
Nadace Preciosa má záměr v závodu č. 5 vybudovat školské zařízení, takže zde je návrh na podnět 

změny územního plánu, aby to bylo umožněno. Je to areál dole Na Rybníčku, kde byla Preciosa, 
bývalý závod 5.  

h l a s o v á n í  č .  39 -  pro 34,  proti  0,  zdržel  se 0 -  návrh byl  př i jat  

 

K bodu č. 26/  

Obecně závazná vyhláška Statutárního města Liberec, kterou se zrušuje 
obecně závazná vyhláška č. 7/2003 o místním poplatku ze vstupného  

Ing. Kittner 
Příjmy z tohoto poplatku činily zhruba 250 tis. Kč ročně, takže nijak velké, je to poměrně 

administrativně náročné, protože musí kontrolovat jeho dodržování na těch akcích, jinak to je tak, co 
pořadatel nahlásí a za co zaplatí, to tak je. Druhý problém je ten, že v podstatě pořadatelé různých akcí 
potom dávají žádosti o výjimky z tohoto, protože se nás vždy snaží přesvědčit, že zrovna ta jejich akce 
je v zájmu obyvatel, různých skupin lidí atd. Rada města o tom hlasuje, je to trochu nesystémové, 
protože o tom rozhodují radní, podle toho jak uváží, takže jsme se rozhodli po úvaze s Ing. Svobodou 
navrhnout zrušení tohoto poplatku, protože výnos z toho nestojí za všechny komplikace, které s tím 
souvisejí. 
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Ing. Morávková 
V té vyhlášce není jen poplatek, ale je tam i ohlašovací povinnost a tam bychom si mohli 

naběhnout, protože v současné době má město představu, co, kdo tady chce pořádat. V momentě, kdy 
zároveň, tak jsem to pochopila já, zaniknutím této vyhlášky zaniká i ohlašovací povinnost, tak nevím, 
jestli některé akce nebudou až příliš živelné a nebudeme řešit další problémy z toho vyplývající.  

Ing. Červinka 
Máte pravdu, že tam je ohlašovací povinnost, akorát že oni nám to ohlásí a to je všechno, co my 

s tím můžeme dělat. To je celé.  

Ing. Morávková 
Takže vlastně tam nebyla možnost to zakázat, povolit, regulovat, to tam není? To znamená event. 

budou-li problémy připravit vyhlášku novou, která by takovéto akce regulovala. 

Ing. Červinka 
Bohužel taková vyhláška kdysi dávno existovala a mohla i sankcionovat nějakým způsobem lidi, 

ale podle momentální legislativy není možná.  

Ing. Kittner 
My jsme tam měli ohlašovací povinnost v podstatě pro to, aby zaplatili poplatek. My nemáme 

právo rozhodovat, jestli akci mohou nebo nemohou pořádat. Oni nám to museli ohlásit a my jsme je 
skásli o ten poplatek.  

Ing. Morávková 
Mně jde o tu akci nebo o tu věc, protože teď se množí různé soukromé oslavy, které jsou na úkor 

klidu ostatního obyvatelstva, jestli si tím zase nezavařujeme problémy, že bude více stížnosti na to, že 
město nezajistí.  

Ing. Kittner 
Když to byla soukromá oslava, nevybírali tam vstupné, to tomuto nepodléhalo. Bohužel je to tak, 

existuje ohlašovací povinnost ze zákona v některých speciálních případech, to je definováno, když 
někdo pořádá demonstraci atd., ale on nám ji musí ohlásit. Nikoliv že my ji můžeme povolovat, my o 
ní jenom víme, to je všechno. Chápu vaši obavu, i kdybychom ponechali zbytek vyhlášky, tak nic 
nevyřešíme.  

h l a s o v á n í  č .  40 -  pro 33,  proti  0,  zdržel  se 1 -  návrh byl  př i jat  

 

K bodu č. 27/  

Časový plán a obsah činnosti rady města a zastupitelstva města na 1. 
pololetí 2007 

Ing. Kittner 
Toto v první fázi je závazné v tom, že takto plánujeme zastupitelstva a rady. Obojí se může měnit, 

je to jakási informace, co zhruba se očekává, velmi se to mění, je to pro vaši informaci, jak by to 
mohlo probíhat, abyste měli představu. Málokdy mají zastupitelstva 11 bodů, jak je tady naplánováno. 
Je to spíše informativní materiál, abyste si mohli plánovat svůj čas, kdy budou jednotlivá 
zastupitelstva. Držíme tam poslední čtvrtek v měsíci a informativní srpnové zastupitelstvo v září, 
protože v září máme zastupitelstva dvě, abychom se nescházeli na poslední čtvrtek v srpnu, protože se 
lidé různě vrací z dovolených, tak se vždy scházíme na začátku září a na konci záři znovu, nebo na 
začátku října a pak už cyklus běží pravidelně.  
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h l a s o v á n í  č .  41 -  pro 31,  proti  0,  zdržel  se 0 -  návrh byl  př i jat  

K bodu č. 27a/  

Volba zástupce obce na mimořádnou valnou hromadu a. s. Teplárna 
Liberec 

Ing. Kittner 
Přednesu usnesení k bodu č. 27a/, které je standardní, jak už jsem říkal, dostali jsme pozvánku na 

mimořádnou valnou hromadu, já bych poprosil usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje účast Ing. J. 
Kittnera, jako zástupce Statutárního města Liberec, na mimořádné valné hromadě společnosti Teplárna 
Liberec a. s. dne 10. 1. 2007.  

h l a s o v á n í  č .  42 -  pro 33,  proti  0,  zdržel  se 1 -  návrh byl  př i jat  

 

K bodu č. 28/  
Informace, diskuse 

Mgr. Morávková 
Zajímalo by mne, před zhruba 14 dny, 3 týdny došlo k odstranění zařízení cvičiště pro psy nahoře 

na cvičáku v Ruprechticích, jestli se to děje na popud města nebo jestli o tom někdo něco ví, protože 
vím, že se toto zařízení zhruba před 3 lety budovalo a doufám, že nebylo poškozeno, aspoň jsme si 
nikdo nevšimli.  

M. Šír 
Nevím, je to pro mě nová informace, zjistím a předám informaci paní Morávkové.  

Ing. Mrklas 
Já bych vzhledem k vývoji situace v botičkách, protože se tam objevilo nějaké rozhodnutí, tak bych 

rád pana primátora požádal, jako velitele městské policie, zda by zvážil, že do té doby než se vyjasní 
veškeré právní záležitosti, jestli by nemohl vydat pokyn městské policii, aby omezila nasazování 
botiček.  

Ing. Kittner 
Nevím, jaké rozhodnutí se objevilo? 

Ing. Mrklas 
Soudní rozhodnutí ohledně botiček, já vám všechno dodám, bohužel jsem to nestihl připravit.  

Ing. Kittner 
Podívám se na to, nic o tom nevím.  

Ing. Palouš 

Chtěl bych vám nabídnout, hlavně pro nové zastupitele, že bychom v lednu před zasedáním 
zastupitelstva den, dva dopředu udělali seminář, na kterém bychom vám vysvětlili, jak probíhají 
změny územního plánu a vše, co se okolo územního plánování děje, aby při schvalování těchto změn 
v zastupitelstvu, abyste byli „v obraze“. Já, když jsem nastupoval do zastupitelstva, tak se přiznám, že 
jsem se takového školení zúčastnil a bylo mně pro dalšího rozhodování moc dobré, pokud s tím budete 
souhlasit, tak bychom vás zkraje ledna obeslali, podle toho, jak tady bude volná zasedací místnost, ale 
třeba středa nebo úterý před zastupitelstvem, že bychom takový seminář pro vás udělali.  
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RNDr. Mach 
Pokud jsem dobře pochopil, tak tady padla informace, že v historicky krátké době dostaneme 

seznam výkupů z končícího roku vč. výkupních cen. Rozuměl jsem dobře. 

Ing. Kittner 
My jsme říkali, že uděláme seznam Vesce, resp. mistrovství světa. Chcete-li seznam všech, tak to 

můžeme to také udělat.  

RNDr. Mach 
Mne by totiž zajímal seznam výkupů vč. výkupních cen, ale s dalšími zajímavými sloupci. Dalším 

sloupcem by mělo být, v kterém roce se město toho pozemku zbavilo a za jakou cenu. A navrhuji, aby 
tyto informace jsme měli i u všech výkupů v následujících letech. Myslím, že by to bylo docela 
zajímavé.  

Ing. Kittner 
Pokusíme se to zajistit, nebude to tak jednoduché, protože jestli město pozemek prodalo v nějaké 

historicky delší době, tak my to nijak nezjistíme, nedovedu si představit, že bychom dokázali pak u 
každého pozemku projíždět za posledních 15 let všechna usnesení zastupitelstva, aby to náhodou 
nebyl městský. My to budeme vědět z toho katastru? Máme ty samé údaje, pokusíme se to nějak 
splnit, ale ne vždy to půjde, ta historie je nějaká. 

Vážené kolegyně, vážení kolegové, já vám děkuji za vaši práci na dnešním zastupitelstvu, asi se 
s většinou z vás uvidím po Novém roce, tak si vám dovoluji popřát klidné, pohodové svátky, šťastné 
vykročení do nového roku. Dovolím si jednu radu, jestli jste byli hodní, tak vám „naježí“, ale pro 
jistotu to nenechávejte jenom na něm. Hezký večer.  

 

 

Zapisovatelka: Věra Myslivcová, v. r. 
(přepis: Myslivcová, Kovářová)  
 
 
 
 
Ověřovatelé:  Lenka  H a l a m o v á, v. r.                                  Ing. František  H r u š a, v. r.      

                              členka zastupitelstva                                                       člen zastupitelstva          
 
 
 
 
 

Ing. Jiří  K i t t n e r     v. r. Ing. Ivo  P a l o u š      v. r. 
primátor města náměstek primátora 

 
 
 
 
 
Přílohy 
 Výsledky hlasování 
 5 ks magnetofonových kazet s nahráním 2. zasedání zastupitelstva města konaného dne 21. 12. 2006 
 

 


